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شماره 1127 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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علم الهدی: مسئولین باید در ورزشگاه ها 
مکان هایی را مخصوص بانوان آماده کنند 

امام جمعه مشهد گفت: مسئولین نظام اسلامی ما باید در ورزشگاه ها مکان هایی را مخصوص 
بانوان آماده کنند تا زنان در عین تماشــای مســتقیم فوتبال، صیانت داشته باشند و هنگامی 
که دختری موقع تماشــای فوتبال از هیجان فریاد می زنــد، یک مرد هرزه از این هیجان او 

سوء استفاده نکند.
آیت الله سید احمد علم الهدی ظهر روزگذشته در حرم مطهر رضوی)ع( در خطبه های عبادی-
سیاســی نماز جمعه مشــهد با اشاره به اینکه یکشنبه به مناســبت سالروز ولادت با سعادت 
حضرت فاطمه)س( روز زن اســت، تصریح کرد: ما باید هم در عرصه اعتقادی و فکری و هم 
در عرصه زندگی اجتماعی، تکلیف خودمان را با مســئله احکام اســلام در مورد زنان روشن 
کنیم. ما نباید در برابر عده ای که بر حسب ماموریت هایی که از خارج دارند، با مسخره کردن 

امثال من در فضای مجازی، تمام شعائر دینی را به باد استهزا می گیرند، بی تفاوت باشیم.
علم الهدی با تاکید بر اینکه اسلام در خصوص زنان دارای اندیشه است، اظهار کرد:  اسلام در 
دنیا مکتب خاصی در مورد شخصیت زن محسوب می شود و نمود آن حضرت زهرا)س( است. 
اسلام ضد زن و آزادی های زنان نیست. زن و مرد در تمام حقوق انسانی با هم مشترک اند و 
در تمام شئون انسانیت هیچ مردی نسبت به هیچ زنی برتری ندارد و زنان باید مانند مردان، 

از تمام آزادی های اجتماعی برخوردار باشند.
وی با تاکید بر اینکه بی حجابی زنان در عرصه های اجتماعی آزادی آنان نیست، بلکه آزادی 
مردان اســت، اضافه کرد: اینکه زیبایی زنی در برابر چشــمان مردان ظهور پیدا کند و مورد 
اســتمتاع جنسی صدها مرد قرار گیرد، آزادی زن نیست. آزادی زن در این است که بتواند با 

یک صیانتی خود را حفظ کند و مورد تجاوز ستمکارانه هیچ مردی قرار نگیرد.
امام جمعه مشهد عنوان کرد: در خیلی از عرصه ها زنان بسیار کارامد هستند، در حالیکه مردان 
در آن عرصه کارامدی ندارند، اما زنان از نظر جســمی و عاطفی آسیب پذیر اند و باید صیانت 
شوند. اگر زن صیانت شد، شــخصیت و عظمتش محفوظ می ماند، اما در غیر این صورت با 
همــه عظمتی که دارد، مورد تجــاوز قرار خواهد گرفت، حتی اگر این تجاوز در حد یک نگاه 

و چشم چرانی باشد.
علم الهدی با اشــاره به چند آیه از قرآن کریم در خصوص حجاب زنان، گفت: هر کجا قرآن 
در مورد حجاب زن دســتور داده اســت، گفته حجاب برای آســیب ندیدن زنان است. کسی 
نگفته است زن تفریح نکند و از انجام ورزش محروم شود. زن باید مانند مردها از تمام حقوق 
اجتماعی برخوردار باشــد. زنان باید آزادانه ورزش و تفریح کنند، اما مســئولین نظام مقدس 
جمهوری اسلامی موظف اند زمینه های صیانت از زنان در هنگام تفریح آنان را فراهم کنند.
وی با بیان اینکه طبق فتوای مراجع تقلید و مقام معظم رهبری، دوچرخه ســواری بانوان در 
معرض دید مردان حرام اســت، ادامه داد: این کار مصداق تبرج است و بر اساس نص قرآن 
حرام می باشد، اما این بدین معنا نیست که زنان باید از دوچرخه سواری و اسب سواری محروم 
باشند، بلکه باید در عین انجام این تفریحات، صیانت هم بشوند و در جایی که از نگاه مردان 
محفوظ باشــند، هر تفریحی می خواهند انجام دهند. من از شــهردار مشــهد تشکر می کنم 
که دســتور دادند در پارک های بالای 5 هکتار مکان هایــی مخصوص زنان برای ورزش و 
تفریحات آنان احداث شود، تا زنان بتوانند در عین حفظ خود، در کمال آزادی ورزش و تفریح 

کنند و مورد نگاه های هرزه یک عده مرد قرار نگیرند.
نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی بیان کرد: ورزشــگاه های فوتبــال جای هیجان اند و 
طبیعتا زنان که از نظر عاطفی از مردان حساس تر اند، هیجان بیشتری پیدا می کنند و مراجع 
تقلیــد بروز و ظهور این هیجان در حضور مردان را حرام اعلام کرده اند. اینکه می گویند فیفا 
فدراســیون فوتبال ما را مجبور کرده است که زنان را در تماشای فوتبال شرکت دهند، ناشی 
از شیطنت ها و رذالت های عده ای بی دین خارج نشین است که فیفا را تحریک کرده اند، وگرنه 

فیفا به این مسائل کاری نداشت.
علم الهدی تاکید کرد: البته این ها بدین معنا نیســت که زنان از تماشای فوتبال محروم باشند 
و مجبور شــوند فوتبال را تنها از طریق تلویزیون تماشا کنند. مسئولین نظام اسلامی ما باید 
در ورزشــگاه ها مکان هایی را مخصوص بانوان آماده کنند تا زنان در عین تماشــای مستقیم 
فوتبال، صیانت داشــته باشــند و هنگامی که دختری موقع تماشای فوتبال از هیجان فریاد 
می زند، یک مرد هرزه از این هیجان او ســوء اســتفاده نکند. دستگاهی که مسئولیت توسعه 
ورزش قهرمانی در کشــور را بر عهده دارد، باید برای تماشــای مســتقم فوتبال برای زنان 

صیانت ایجاد کند.
ایــن عضو مجلس خبرگان عنوان کرد: ما باکی از حرف هایی که در فضای مجازی علیه مان 
گفته می شود، نداریم. اما غیرت دینی شما نباید اجازه دهد که عده ای اراذل به حلال و حرام 
خدا توهین کنند، احکام دین و آیات خدا را زیر پا بگذارند و دین و حجاب را مســخره کنند. 
زنان باید انواع و اقســام تفریحات را انجام دهند، به شرطی که صیانت شوند. این اصل باید 

توسط مسئولین متدین این دولت و مجلس مورد توجه قرار گیرد.

در حاشیه

چین واردات نفت از ایران را افشا کرد
برای نخستین بار در یک سال گذشته چین که بزرگترین واردکننده نفت جهان است، آماری 
را به صورت عمومی منتشــر کرد که نشان داد این کشــور در دسامبر مجموعا 1.۹ میلیون 
بشــکه نفت از ایران وارد کرده است.اطلاعاتی که از سوی گمرک چین منتشر شد، نخستین 

افشای علنی خرید نفت ایران از سوی چین از دسامبر سال ۲0۲0 است./ایسنا

امام جمعه تبریز: روسیه می تواند بسیاری از نیازهای ما را برطرف کند
آل هاشــم، امام جمعه تبریز:وجود منافع مشــترک انرژی و نظامی ایران و روسیه از اهمیت 
خاصی برخودار است.روسیه جزو کشورهای صنعتی است و می تواند بسیاری از نیازهای ما را 

برطرف کند و امیدواریم این سفر موجب افزایش عزت و پیروزی ایران باشد.   /فارس

پاسخ امام جمعه اصفهان به منتقدان روابط ایران با روسیه و چین: حضرت علی هم با 
کفار معامله می کرد

یوســف طباطبایی نژاد:باید توجه داشــت که ما هیچ دلیلی نداریم و هیچ مرجعی نیز ما را از 
معامله و داد و ســتد با بیگانگان منع نکرده مگر آنکه با آنها در حال جنگ باشیم.روســیه و 
چین هیچگاه در حال ســلطه نگری نبوده اند و از این رو معامله با کفار اشکال ندارد همانطور 

که حضرت علی )ع( این کار را انجام می دادند./مهر

امام جمعه کرج: احتمال دارد که رییس جمهور ما در کاخ سفید هم نماز بخواند
حسینی همدانی: آمریکا بهتر است که عاقلانه تر عمل کند و فرصت محدود مذاکرات هسته 
ای را از دست ندهد.احتمال این وجود دارد که رییس جمهور ما در کاخ سفید هم نماز بخواند 
زیرا این نمازی که در کاخ کرملین خوانده شــد پیام های مهمی در پی داشــت. از نظر امام 
راحل)ره( تنها یک روز اســت که می توان با آمریکا رابطه بر قرار کردو آن روزی اســت که 

سران آمریکا آدم شوند./ ایرنا

یک جامعه شناس: در مورد مواد مخدر، ما عوضی برخورد کردیم
تقــی آزاد ارمکی: در مورد مــواد مخدر ما یک دوره طولانی عوضی وارد شــدیم و عوضی 
برخورد کردیم و به سراغ بازی بیهوده ی گرفتن معتادها رفتیم و بر مصرف مواد مخدر افزوده 
شد.قدیم مواد مخدر در ایران به عنوان دارو استفاده می شد ولی الآن ببینید که چه قدر سوء 
اســتفاده می شود. مواد مخدر ســنتی و مدرن داریم و مدرن ها ساده و ارزان هم تولید می 
شــود و ببینید چه جمعیتی مصرف می کنند.اگر ما روز اول اقدام درست کرده بودیم، خبرش 
را درست داده بودیم و مقابله درست کرده بودیم که این همه فراگیری نداشت.آمارها هست 
ولی وقتی اعلام نکنید پنهان و ماندگار می شــود؛ وقتی ماندگار شد، صفت و رفتار مردم می 

شود و دیگر نمی شود به سادگی اعتیاد و خودکشی را از این مردم گرفت./ جماران

توئیت علی مطهری درباره نمازخواندن رئیسی در کاخ کرملین
علی مطهری به نمازخواندن رئیسی در کاخ کرملین واکنش نشان داد.علی مطهری در توئیتر 
نوشت: نماز خواندن اقای رئیسی در کرملین این پیام را دارد که دین و مذهب، مردنی نیست 
بلکه نیاز فطری بشــر است. امروز در قلب سرزمینی که 70 سال باخدا و دین مبارزه کردند و 

نام بردن از آن جرم بود نماز خوانده می شود.

ادامه چراغ خاموش انتصابات فامیلی و رفاقتی؛ 

کسی پاسخ افکار عمومی را نمی دهد!
آذرماه امســال ابراهیم رئیســی  در پاسخ 
به انتقادهــا از انتصابــات فامیلی در دولت 
ســیزدهم گفته » ایــن دولت بــه دور از 
فامیل بازی شکیل شــده « و در ادامه نیز با 
بیــان اینکه » نقاط قوت این دولت را  نقاط 
ضعف جلوه می دهند« ، منتقدان را به انجام 
»عملیــات روانی« متهم کــرد. اما آیا واقعا 
چنین اســت و دولت و حتی نهاد ریاســت 
جمهــوری ، عــاری از »انتصابات فامیلی«  
اســت؟  آیا معیارهای قانونــی  حداقی در 
انتصابات دولت رعایت می شــود ؟ یا پست 
ها به افراد فاقدصلاحیت حداقلی ، داده می 
شود تا کارشناسان شایســته باوجود دانش 
اندوزی و کســب تجربه فراوان همچنان در 

حاشیه باقی بمانند؟
به گــزارش روزنامه صبح امــروز به نقل از 
خبرآنلاین، رویه شــخص رئیسی و اعضای 
کابینــه درقبال اعتراض هــای عمومی به 
انتصاب های فامیلی / رفاقتی گســترده  ، 
تاکنون ســکوت بوده  و احتمــالا از رویه 
همان کسی پیروی می کنند که درباره علت 
پاسخ ندادن به اعتراض ردصلاحیت شدگان 
انتخاباتی و انتقاد رســانه ها از ردصلاحیت 
های گســترده گفتــه بود:» مهم نیســت، 
حداکثر یک ماهی شــلوغ و سر و صدا می 
کنند ، بعد فراموش می کنند و همه چیز آرام 
می شــود و قدرت برای حداقل چهار سال 

دست ما خواهد بود«.  
ضعیف پنداشــتن حافظه جمعــی ایرانیان ، 
البته کــه باوری خطاســت و مرتکبان این 
اشتباه در برهه های حساس ، تاوان گزافی 

برای دست کم گرفتن مردم پرداخته اند.
مرور برخی از انتصابات رسانه ای شده دولت 
، امکان دستیابی به پاســخی مستند برای 
ســوالات مطرح شــده در آغاز این نوشتار، 

خالی از فایده نیست:
میثم نیلی که از ســوی وزیر ارشــاد حکم 
عضویــت در هیات امنای بنیاد ســینمایی 
فارابــی را دریافت کرده، بــرادر مقداد نیلی 

داماد ابراهیم رئیسی است.
زینب کدخدا با حکم سرپرست دانشگاه علوم 
پزشکی تهران، به ســمت رئیس دانشکده 
دندانپزشکی منصوب شده ،دخترخاله همسر 

ابراهیم رئیسی است.
مســعود فیاضی، بــرادر دامــاد زاکانی ، از 
پیشنهادی  وزیر  به عنوان  رئیســی  ســوی 
آموزش وپرورش معرفی شــد که البته پشت 
سد »بهارستان« ماند و نتوانست رأی اعتماد 

بگیرد.
محمدمهــدی رحیمی، باجنــاق فریدالدین 
حدادعادل از ســوی غلامحسین اسماعیلی 
رئیس دفتر رئیس جمهور به سمت »مدیرکل 

روابط عمومی« منصوب شد.
محسن  )داماد  احمدی«  »سیدمحمدمهدی 
رضایی( که در رســانه ها  به عنوان  گزینه 
نهایی مدیرعامل بانک شــهر معرفی شــد 
،درپــی واکنش های اعتراضــی، اعلام کرد 
که بعد از »استخاره« از این سمت انصراف 

داده است!
الهام اکبری مشــاور وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در امور آموزش های شهروندی ، 
همســر احمد نادری نماینده مجلس است 
که اخیرا رفتنش به ورزشگاه رئال مادرید را 
برای »مردم شناسی« دانسته بود ، جنجالی 
شد. اکبری بعد از این حکم در کمال تعجب 
با دبل حکم ابراهیم رئیســی عضو »شورای 
فرهنگ عمومی کشور« نیز شد.               

پژوهشــکده  مدیر  صفارهرنــدی  ســجاد 
فرهنگ و هنر اســلامی حوزه هنری پســر 
محمدحســین صفارهرندی-عضــو مجمع 

تشخیص مصلحت نظام است.
حسین عامریان  فرزند لاله افتخاری نماینده 
اصولگــرای مجلس ، به ســمت ریاســت 
موسســه صندوق حمایت و بازنشســتگی 

کارکنان فولاد رسید.
پیام کهتری انور از نزدیکان ســعید جلیلی 

ازســوی جواد اوجی  وزیر نفــت ،با حقوق 
3۲ میلیون تومانی به عنوان مشــاور وزیر و 

مدیرکل دفتر وزارتی منصوب شد.
ابولفضــل نجــارزاده معاون ســابق بانک 
مرکزی قرار بوده با رایزنی عباس معمارنژاد 
رییس کل گمرک در دولت احمدی نژاد، به 
عضویت در هیات مدیره بانک ملی منصوب 
شود. او البته داماد حسینی مکارم، سرپرست 

سابق شهرداری تهران است.
»داوود عزیزی« برادر محمد عزیزی)نماینده 
مردم شهر ابهر در مجلس ومتهم به فساد و 
اخلال در بازار خودرو (که با مدرک لیسانس 
پرستاری در ســمت مدیر کلی امور مجلس 
وزارت ورزش مشــغول بــه کار بوده، برای 
ریاست فدراسیون تنیس انتخاب شده است.

بــه ســفارش عبدالملکی کســانی درحال 
نشستن بر صندلی های مدیریتی وزارت کار 
هستند که نه سوابق اجرایی قوی دارند و نه 
تخصص، اما به همت عبدالملکی متولد 7۶  
که توانسته به سمت مدیریتی این وزارتخانه 
برسد ، انتصاباتی بسیار بحث برانگیز داشته 
اســت ، لارگانی در جلســه ای با وی گفته 

است :
» چرا همه انتصابــات وزارت کار، خارج از 
وزارتخانه انجام شده است. وزیر کار به دلیل 
بی تجربگی خــودش، نیروهای تخصصی را 
کنــار زده و از آن ها در پســت های معاونت 
و مدیر کلی اســتفاده نکــرده و به جای آن 
افرادی سیاسی خالی از ذهن و بدون تجربه 
را از بیــرون وزارتخانــه آورده انــد و مدیر 

کرده اند«
او در بخش دیگری از ســخنانش درباره بی 
انگیزگی کارکنان وزارت کار از انتصاب های 
پرحاشــیه گفته » وقتی بدنه وزارتخانه که 
ســال ها کار می کند و تخصص پیدا می کند 
و به دنبال انگیزه اســت تا پیشرفت کند و 
مســئولیتی بگیرد، مشاهده می کند که همه 
مدیــران از بیــرون آمده انــد و همگی هم 
نیروهای بی تجربه هســتند. به این مسئله 
بی تجربگــی خودتان را هــم اضافه کنید و 
طوری شــده که همــه نیروهای تخصصی 
انگیزه ای برای کار و پیشــرفت ندارند. حالا 

بگویید آیا این خدمت به نظام است؟«
لارگانی درباره انتقال نیروها از سایر نهادها 
بــه وزارت کار گفت: » همین الان از کمته 
امــداد، از مرکز پژوهش ها، از بهزیســتی از 
مجلس نیرو برده اند به وزارت کار. بیشترین 
انتصابات هم از کمیته امداد است. عزیزانی 
که ۲0 سال در وزارتخانه کار سابقه دارند و 
انتظار کشیدند که یک روز مدیرکل شوند را 
کنــار زدند و آدم های بی تجربه را آورده اند و 
گذاشته اند بالای سر کسی که 30 سال کار 
کرده است. من لیست اســامی این افراد را 

هم می گویم«
اما نــه فقط این اعتراض و ســایر انتقادها،  
کارســاز نشــده بلکه دیروز  رســانه ها از 
انتصاب رفاقتی دیگری خبر دادند که طبق 
آن،  دامون خدابنده شــهرکی از دوستان و 
همکاران حجت عبدالملکی در کمیته امداد 
به عنوان سرپرست شرکت مشاور مدیریت 
و خدمات ماشــینی سازمان تامین اجتماعی 
منصوب شــده اســت تا مشــخص شود ، 
عبدالملکی گوش شــنوایی بــرای پذیرش 
انتقادها و حتــی تعلیق موقت انتصاب های 
رفاقتــی / رانتی نــدارد و دهــن کجی به 

افکارعمومی را ترجیح می دهد.
وزیــر کار عــلاوه بر انتصابــات رفاقتی در 
تخلف هدیه شــش میلیاردی به مســابقه 
تلویزیونی »میدون« نیز جنجال برانگیز شد 
برخی نمونه های رســانه ای شده انتصابات 

عبدالملکی عبارتند از:
ســامان مظاهری که رشــته تحصیلی اش 
معارف اسلامی است و سابقه اجرایی در این 
حوزه ندارد برای ستاد مقررات زدایی، انتخاب 

شده است.
قاسم رستم پور که به عنوان رییس دبیرخانه 

اشتغال منصوب شــده ،صرفا دارای سابقه 
نوشــتن مقاله با موضوع بررســی »الگوی 
مطلوب تکامل در فقه شیعه« است که اتفاقا 
استاد راهنمای او در این تحقیق خود حجت 

الله عبدالملکی بوده است.
علیرضــا عزیزی متولد 137۶ که به یکی از 
سمت های رده بالای وزارتخانه منصوب شده 
است،ظاهرا فرزند محمدرضا عزیزی معاون 

ارتش است.
افرادی مانند مجتبی نبی زاده )دبیر ســتاد 
کارت رفــاه مــردم( و مراد دلالــت و رضا 
بخشــی ریزی که جوانانی حدود 30 ســاله 
هستند که بدون  رزومه تحصیلی یا  روزمه 
کاری مشخص، به سمت های بالای وزارت 

کار رسیده اند.
انتصابات غیرتخصصی وزارت نفت

انتصاب علی عســگری به سمت مدیریت 
پتروشــیمی خلیج فارس، بمــب خبری بود 
که انتقاد شــدید افکارعمومی نسبت به این 
انتصاب را به همراه داشت.۴0 درصد سهام 
این هلدینگ را سهام عدالت مردم تشکیل 
داده و سودی بیش از۲30هزار میلیارد ریال 
در سال دارد. هلدینگ خلیج فارس دارای33 
شرکت زیرمجموعه است که در سال ۲0۲0 
میلادی توانسته رتبه 37 جهان و همچنین 
دومین شــرکت بزرگ منطقه خاورمیانه را 
به نام خــود ثبت کند. در آخرین گزارش به 
مجمع عمومی این شــرکت سود خالص آن 
در ســال منتهی به خرداد 13۹۹ کمی بیش 

از ۴0 هزار میلیارد تومان است.
انتصابات در پتروشیمی،  انتقاد به  مهم ترین 
چه شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی و چه 
هلدینگ خلیج فارس، فقدان ســوابق مرتبط 
اســت.  تازه منصوب شــده  مدیــران  برای 
شاه میرزایی نه تنها هیچ اشرافی به حوزه ای 
کــه مدیریت پتروشــیمی نــدارد، بلکه از 
پتروشیمی همچون  موضوعات  بدیهی ترین 
قیمت خوراک هم بی خبر است  به طوری که 
در شــبکه دو، قیمت خوراک پتروشیمی را 
انرژی مقایسه می کرد!  با قیمت حامل های 
از ســوی دیگر، وضعیت علی عسگری هم 
بهتر از او نیســت. او همان مدیری اســت 
که در جلســه هیات دولت روحانی گفت که 
صداوســیما جامعه را اداره می کند و چهره 
شــگفت زده روحانــی از این ســخن او، تا 
مدت ها در شــبکه های اجتماعی بین مردم 

دست به دست می شد!
انتصاب عجیب در وزارت کشور

از عجایب انتصابات دولت ســیزدهم آنکه، 
محمدمهــدی اعلایــی اســتاندار قزوین ، 
مرتضی روزبه اســتاندار اسبق قزوین را به 
عنوان مسئول پیگیری مصوبات رهبری در 
ســفر استانی به قزوین منصوب کرده است. 
نکته عجیب این حکم آنجاســت که ســفر 
رهبری به قزوین مربوط به 18 ســال قبل 

بوده است! 
انتصابات ضرغامی در وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی
به گفتــه فعالان صنایع دســتی ،انتصابات 
اخیــر در وزارت میــراث فرهنگــی، به جز 
دکتر شــالبافیان در معاونت گردشگری، از 
جمله انتصاب علی دارابی با تخصص علوم 
سیاســی به عنوان معــاون میراث فرهنگی 
وزارتخانــه کــه ســابقه قبلــی او معاونت 
استانهای سازمان صدا و سیما بود و انتصاب 
سجاد نوروزیان به ریاست موزه فرش ، هیچ 
ارتباطی با تخصص های لازم برای مدیریت 

این وزارتخانه ندارد. 
 رئیسی، شاید بی خبر اما مسئولیت با اوست
ابراهیم رئیســی ،وامدار نیروهای سیاســی 
و جناحی اصولگــرا بویژه جبهــه پایداری 
اســت و از ســوی دیگر با موجی از اقوام و 
نزدیکان ایــن افرادکه وارد دایره مدیریت ها 
شده اند،مواجه است. رئیسی با حجم وعده ها 
و شعارهایی وارد میدان انتخابات شد که امید 

را در بخش مهمی از اصولگرایان زنده کرد. 
حتی آن دسته از حامیان احمدی نژاد که سر 
خورده از زاویه او با حاکمیت شــده بودند، با 
آمدن رئیســی تجدیدقوا کرده و نور امید را 
در دولــت او یافتند. از مهمترین وعده های 
رئیسی در این انتخابات شایسته سالاری بود 
تا حدی که بعــد از انتخابات در میثاق نامه 
امضایی وزرا نوشته » در گزینش همکاران، 
در هماهنگی کامل با رئیس دولت، شایسته 
ســالاری و معیار تقوا، مجاهدت در راه خدا، 
شجاعت، مردم داری ، کاردانی و کارآمدی، 
ساده زیستی روحیه خدمتگزاری و عشق به 
مردم را بــر هر معیار دیگری ترجیح دهم و 
از هرنــوع رابطه بازی ، گروهگرایی و جناح 

بازی به شدت خودداری نمایم.«
امــا انتصابات وزرای دولت نشــان می دهد 
بیشتر از رویکردهای تخصصی، مولفه های 
جناحی،فامیلــی و حزبی برای وزرای دولت 
سیزدهم اهمیت دارد. افکارعمومی معتقدند 
وزرای او، بخش بزرگــی از مردم را محرم 
خود نمی دانند و کارمندان دولت را که سالها 
است به صورت سلســله مراتبی ارتقا یافته 
اند، کنار گذاشته و فامیلها یا اقوام خود را که 
مورد اعتمادند به مشاغل مدیریتی منتصب 

می کنند.
از ایــن منظر علیرغــم تاکید رئیســی بر 
پیگیــری  وزرا و همچنیــن  پاســخگویی 
نمایندگان مجلس از جمله فداحسین مالکی 
نماینده زهدان نیمه آذرماه خطاب به رئیسی 
درخواســت کرد: »برای عملی شدن سخن 
تان مهلت یک هفتــه ای تعیین کرده و به 
دفتر بازرسی ریاست جمهوری دستور دهید 
تا گــزارش دقیقی از این موضوع تهیه کنند 
و افرادی که براســاس نســبتهای فامیلی 
سمت هایی را تصاحب کردند برکنار شوند.«

اما رئیســی تاکنون باوجود موج اعتراض ها 
به  انتصابات غیرقانونی برخی  وزرا،  سکوت 
رسمی را انتخاب کرده و خبری از پیگیرهای 
غیررسمی او نیز منتشــر نشده و مشخص 
نیست گزارش های احتمالی ارائه شده به او 

تا چه حد ، منطبق بر واقعیت است.
اما نهایتا ، قانون و افکارعمومی مســئولیت 
تمــام انتصابات غیرکارشناســایی دولت به 
ویژه در ســطح مقامات بالا را متوجه رئیس 
دولت می داند و او باید پاســخگوی لطمات 

ملی مدیریتی ناشی از این انتصابات باشد.
پیام انتصابات رئیسی به مردم

روزنامه اعتماد در تحلیلی نوشــته مجموعه 
انتصابات ایــن دولت در اغلــب بخش ها، 
چــه اغلــب وزرا و چه معاونــان و مدیران 
وزارتخانه ها فقط یک پیام را به نسل جوان 
مخابره می کنــد و آن اینکه، برای بر عهده 
گرفتن مســوولیت ها، نیــازی به تخصص 
نیســت. هرچقدر تحصیل کنیــد و تجربه 
بیندوزید، فایــده ندارد. فقــط باید از رانت 
قدرت برخوردار باشــید تا بتوانید پیشــرفت 

کنید.
حکم زدن وزیر برای رئیس مجلس

روند حکــم زدن برای خــودی ها فقط به 
مدیــران زیر مجموعه دولــت منتهی نمی 
شــود. برای مثال، بهرام عیــن اللهی وزیر 
بهداشــت در حکمی محمدباقــر قالیباف و 
علیرضــا زاکانی را به عنــوان عضو هیئت 
امنای دانشــگاه علوم پزشــکی و خدمات 
بهداشــتی درمانی تهران منصــوب کرد .  
قالیباف حکم هیات امنایی دانشــگاه تهران 
را قبــول کرد اما در پاســخ به صدور حکم 
دانشــگاه علوم پزشکی گفت »وقت ندارم« 

و آن را رد کرد.
موج امام صادقی ها در انتصابات دولتی

یکی دیگــر از امــواج پردامنــه انتصابات 
دولت ســیزدهم، انتصابات اتوبوســی فارغ 
اســت،  امام صادق  دانشــگاه  التحصیلان 
مدیرانی که بــه »امام صادقی ها« معروفند 
در پســتهای مختلــف دولت رییســی جا 
گرفته اند تحلیل گران اســتدلال می کنند 

رئیســی با وارد کردن این افراد تلاش می 
کنــد ناکارامــدی دولت را با حضــور افراد 

ایدئولوژیک برطرف کند.
انتصاب اعضای ستاد انتخاباتی در پست 

های دولتی
انتصابــات توصیه ای، در دولت رئیســی به 
یک حق مســلم تبدیل شــده است. انتشار 
مشاجره استاندار تهران و یکی از نمایندگان 
مردم تهران درباره انتصــاب فرماندار رباط 
کریم پــرده از وعده به اعضای ســتادهای 
انتخاباتــی رئیســی برای گرفتن پســت و 
مقام داد. در همین راستا، ویدئویی از حسن 
نوروزی نماینده رباط کریم منتشر می شود 
که خطاب به استاندارتهران اعتراض می کند 
که چــرا گزینه ای که او معرفــی کرده بود 
منصوب نشده و کسی دیگر در این جایگاه 
قرار داده شده است؛ در ادامه استاندار تهران 
خطاب به نوروزی نماینــده رباط کریم نیز 
گفت، شــما نباید به جای استاندار، فرماندار 
منصوب کنید. اســتاندار تهــران ادامه می 
دهد: گزینه هایی که به عنوان فرماندار بومی 
معرفی شده بودند هر کدام به نوعی شرایط 
احراز صلاحیت برای این پســت را نداشتند. 
منصــوری همچنین خطاب به نماینده رباط  
کریــم تأکید کرد که شــما نبایــد به جای 

استاندار، فرماندار منصوب کنید.
اعتراض مجلس به رئیسی برای 

انتصابات فامیلی
ابراهیم رئیســی 1۶ آذر که به مناسبت روز 
دانشــجو در دانشــگاه شــریف حضور پیدا 
کرده بــود، در این باره گفتــه »دولت  قبل 
تماما بســتگان خود را می آوردند اما دولت 
انتصابات فامیلی نیست و انتصابات بر اساس 
شایسته سالاری بوده اســت.« این درحالی 
است که در آبانماه امسال تذکر 35 نماینده 
به رئیــس جمهور درباره ضرورت جلوگیری 
از انتصابــات فامیلی و انتقاد از بی توجهی به 
شایسته سالاری در دســتگاه های دولتی در 

صحن مجلس قرائت شد.
روابط شخصی جایگزین تخصص 

محوری
در مجموع بررســی این انتصاب ها نشــان 
می دهــد، در انتصاب اغلب مدیران ارشــد 
و میانی ، نه تخصص محوری و شایســته 
ســالاری بلکــه روابط فامیلــی و ارتبازات 
شخصی  و داشتن مزیت  حضور در کمپین 

های انتخاباتی رئیسی اولویت دارد.
وضعیتــی کــه در آن  بی اعتنایــی و بی 
اعتمادی به بدنه بروکراسی اداری موج می 
زند و تعبیر موسوی لارگانی نمانده مجلس، 
عمومیــت می یابد که خطــاب به وزیر کار 
گفــت: ، وزارتخانــه هــا را »وزارتخانه را 
مثل غنیمت جنگی بین شــرکایتان تقسیم 
کردید«.انتخــاب چنین رویکردی ،ســپس 
ســکوت مقابل معترضان و منتقدان و ادامه 
چراغ خاموش انتصابات فامیلی / غیرقانونی 
برای دولتی که فقــط  ۲۶/30 درصد آرای 
واجدیــن شــرایط رای را کســب کرده و 
رکورددار  کمترین رای در انتخابات ریاست 
جمهوری ایران است، طرناک محسوب می 
شود زیرا باعث ریزش بیشتر اعتماد عمومی 

به دولت خواهد شد. 
ســوای این ، نظام اداری کشور نیز به علت 
رخنه موریانه  این انتصابات از درون پوسیده 
و  فشل خواهد شد و  ناکارآمدی آن هزینه 

سنگین ملی تحمیل خواهد کرد. 
بنابراین ، شایســته اســت ، رئیسی دستور 
ورود دفتر بازرســی رئیس جمهور به پرونده 
انتصــاب های فامیلــی / رفاقتی را صادر و 
مدیران ناکارآمد این انتصابات غیرقانونی  را 

برکنار کند .
از نهادهای نظارتی نیــز انتظار می رود ، با 
پیگیری و بررســی دقیق انتصابات فامیلی / 
رفاقتی ، با مقاماتی که افراد را  بدون داشتن 
صلاحیت هــای علمی و آموزشــی لازم ، 

منصوب گرده اند ، برخورد قانونی کنند.

خبر
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سهمیه بنزین بهمن چه کسانی واریز نشد؟

زمان مناسبی برای درج قیمت تولیدکننده بر روی کالا لوازم خانگی نیست 

  سهمیه بنزین بهمن 1۴00، ساعت ۲۴ روز 30 
دی ماه، واریز شد. با این حال مردم هنوز نگران 
اخبار بنزین و طرح باز توزیع ســهمیه سوخت 
هستند و در این میان، رانندگان اسنپ و تپ سی 
گلایه می کنند که از مرداد ماه، ســهمیه بنزین 

دریافت نکرده اند.
بــه گزارش صبح امــروز وبه نقــل از تجارت 
نیوز،ســهمیه بنزیــن بهمن مــاه خودرو های 
شــخصی، بنا بــر روال همیشــگی، ۶0 لیتر و 
ســهمیه موتورســیکلت ها هــم همچنان ۲5 
لیتر بنزین 1500 تومانی است.ســهمیه بنزین 
خودرو های عمومی و خدماتی نیز مانند همیشه، 
مطابق جدول ســهمیه طرح مدیریت مصرف 

سوخت واریز شد.
اگرچه ســهمیه ســوخت خودرو ها واریز شده، 
اما پیگیری ها نشــان می دهد که هنوز سهمیه 
واریز  اینترنتی  تاکســی های  رانندگان  سوخت 
نشده است. أنگونه که برخی از رانندگان اسنپ 
و تپســی می گویند حدود 5 ماه اســت که این 
رانندگان سهمیه بنزین خود را دریافت نکرده اند 
و هنوز هم پاسخ روشــنی به آن ها داده نشده 

است.
با وجود واریز سهمیه بهمن ماه، باید دید آیا این 
ماه سهمیه بنزین رانندگان اسنپ و تپسی واریز 
شده یا این هم ماه هم خبری از سهمیه سوخت 

بهمن این خودرو ها نیست.
*سهمیه جدید بنزین، بهمن ماه واریز 

نمی شود؟
از طــرف دیگر، حدود یک و نیــم ماه از طرح 
تغییر سهمیه سوخت می گذرد. طرحی که قرار 

بود بر اساس آن سهمیه سوخت به جای خودرو 
به افراد تعلــق بگیرد. اگرچه قرار بود این طرح 
به زودی در کیش و قشم اجرا شود، اما به نظر 
می رسد که اجرای آن فعلا مسکوت مانده است.
طبق آخرین اخبار جواد اوجی، وزیر نفت، طرح 
جدید »بنزین بــرای همه« یا همان تخصیص 
ســهمیه به افراد به جای خودروها، هنوز تایید 

نهایی نگرفته و در دست بررسی است.
اوجی، وعده داده بود: طرح تخصیص ســهمیه 

بنزین به همه مردم در حال بررسی کارشناسی 
و انجام کار های آزمایشــی اســت و هر زمان 
ابهام هایش برطرف شــود از سمت دولت برای 

اجرای آن تصمیم گیری می شود.
حالا حدودا یک ماه و دو هفته از انتشار معاونت 
اقتصادی دولت ســیزدهم درباره تغییر سهمیه 
بنزین می گذرد، اما به نظر می رســد این طرح 

حالا حالا ها در دستور قرار نمی گیرد.
فریدون عباسی دوانی، رییس کمیسون انرژی 
مجلــس گفته بود که طرح بنزیــن برای افراد 
هنوز به صورت لایحه به مجلس ارائه نشــده 

است.
البتــه وزیر نفــت چند هفته پیش بــرای ارائه 
توضیحاتی درباره طرح بازتوزیع سهمیه بنزین 
به مجلس رفــت، اما توضیحــات او، اعضای 
کمیسیون انرژی را قانع نکرد. مصطفی نخعی، 
درباره  انرژی مجلسکه  سخنگوی کمیســیون 
این طرح اظهار نگرانی کرده بود، به تجارت نیوز 
گفتــه بود: با حذف ارز ۴۲00 تومانی، شــرایط 
اقتصادی کشور نابســامان شده و حالا اجرای 
همزمان این طرح با طرح حذف ۴۲00 تومانی، 

نگرانی از به وجود آمدن تورم در کشور را بیشتر 
می کند.

با این همه به نظر می رسد حتی دولت سیزدهم 
که برای اولین بار اجرای این طرح را در دستور 
کار خود قرار داده اســت، هنــوز جزئیات آن را 
نمی داند. هادی سبحانیان، معاون وزیر اقتصاد، 
اعلام کرده بود که این سهمیه، ۲0 لیتر است، 
اما وزیر نفت ســهمیه جدیــد بنزین را 15 لیتر 

می دانست.
در نهایت، جواد اوجی، وزیر نفت، دو هفته پیش 
در مجلس گفت که هنوز مشــخص نیست که 
قرار است سهمیه بنزین هر فرد 15 لیتر باشد یا 
۲0 لیتر. آن طور که از گفته های وزیر برمی آید، 
قرار است مردم بنزین 1500 تومانی را در کارت 
ملــی خود دریافت کننــد و آن را با قیمت آزاد 

بفروشند.
با این همه ناهماهنگی هــای اعضای دولت و 
تبعات  درباره  کارشناسان  همچنین هشدار های 
تورمی طرح واریز سهمیه به همه افراد جامعه و 
فــروش آن در بازار، نگرانی از تغییر قیمت این 

حامل انرژی را افزایش می دهد.

 رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی تهران گفت: در حال 
حاضر که بازار لوازم خانگی ثبــات پیدا کرده و بازار رقابتی 
شده است زمان مناسبی برای درج قیمت تولید کننده بر روی 

کالای لوازم خانگی نیست.
اکبر پازوکــی در گفت وگو بــا میــزان، در خصوص ابلاغ 
دســتورالعمل درج قیمت تولید کننده بــر روی برخی اقلام 
لوازم خانگی، گفت: قیمت گذاری لوازم خانگی از ســال ۶۶ 
بوده ولی متاسفانه از سال ۹7 تا 1۴00 به دلیل برخی عوامل 
در تامین مواد اولیه و قیمت ارز قیمت لوازم خانگی از طرف 
تولید کننده در لیســت سه ستونه ای که شامل قیمت درب 
کارخانه، قیمت عمده فروشــی و قیمت مصرف کننده است 
درج می شــود.وی افزود: درحال حاضــر مصرف کنندگان و 
فروشــندگان لوازم خانگی می توانند از طریق سامانه 1۲۴ از 

قیمت لوازم خانگی مطلع شــوند و فروشــندگان حق ندارند 
قیمت کالا را برای مصرف کننده افزایش دهند.

رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم خانگی تهران بیان کرد: به 
دلیل اینکه قیمت مواد اولیه و ارز ثابت نیســت قیمت گذاری 
لوازم خانگی نیز که طی چهار سال گذشته انجام نشده است.
پازوکی اظهار کــرد: در حال حاضر که بــازار لوازم خانگی 
ثبات پیدا کرده اســت ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان اعلام کرده که قیمت گذاری باید روی کالای 

لوازم خانگی درج شود.
وی در ادامه گفت: معتقدم اگر همانند گذشــته لیست ستون 
ای بــرای کالاهای لوازم خانگی در نظر گرفته شــود دیگر 
نیاز نیست قیمت تولید کننده لوازم خانگی بر روی کالا درج 
شود از طرفی تولیدات لوازم خانگی همانند کالاهای اساسی 

نیست که تاریخ مصرف داشته باشد.
پازوکی عنوان کرد: زمانی که کالا لوازم خانگی از کارخانه به 
انبار انتقال پیدا می کند و سپس به انبار فروشگاه دار فرستاده 
می شــود با تاخیر زمان به دســت مصرف کننده می رســد 
بنابراین فاصله بین تولید تا عرضه باعث می شود قیمت مواد 
اولیه نیز تغییر پیدا کند به طوری که تولید کننده فروشنده و 
بنکدار نمی تواند کالای لوازم خانگی را به قیمت درج شــده 

بر روی کالا بفروشد.
وی خاطرنشــان کرد: در حال حاضر کــه بازار لوازم خانگی 
ثبات پیدا کرده و بازار رقابتی شده است بین تولیدکنندگان در 
کیفیت کالا و خدمات رقابت شــدیدتری به وجود آمده است  
بنابراین زمان مناســب برای درج قیمت تولید کننده بر روی 

کالای لوازم خانگی نیست.

تاکید رئیس اتاق ایران بر همکاری و تعامل 
سازنده بخش خصوصی و مجلس 

رئیس اتاق بازرگانی ایران با اشــاره 
به شــرایط ویژه کشــور گفت: آنچه 
امروز لازم است مورد عنایت و توجه 
قرار گیرد اقتصاد کشــور است و این 
امر در ســایه برنامه ریزی درســت، 
همکاری و تلاش قوای محترم ســه 
گانــه، بخش خصوصــی و تعاونی و 
امکان پذیر  اتحــاد  و  البته هم افزایی 
است. رسالت اصلی و سنگین بخش 
خصوصــی بر اســاس وظیفه ای که 
قانون برعهده اش گذاشــته این است 
که تلاش کند نظرات کارشناســی و 

تخصصــی خود را در همــه حوزه های متنوع اقتصادی با بهره گیــری از دیدگاه های فعالان 
اقتصادی واقعی به عنوان مشــاوری آگاه به مسائل روز و تحولات، صدیق، مشفق و منصف 
ارائه کند. اتاق ها در شرایط جدید کشور، به انجام این وظیفه تاکید مجدّانه و متعهدانه دارند و 

برای کمک به اقتصاد ملیّ، خود را در کنار دولت و مجلس محترم می بینند.
شافعی به ارتباط مستمر و سازنده میان بخش خصوصی و مجلس شورای اسلامی نیز اشاره 
کرد و گفت: مجموعه اتاق بازرگانی به ویژه رؤسای بزرگوار اتاق های بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشــاورزی سراسر کشور، روسای فهیم تشکّل ها، کمیســیون های اتاق ایران و اتاق های 
مشترک بازرگانی همواره رابطه مطلوب و سازنده ای با نمایندگان محترم مجلس داشته اند که 
حاصل آن اقدامات مؤثر نمایندگان در اقتصاد کشور بوده است. از جمله این اقدامات می توان 
به قانون سیاست های کلی اصل ۴۴، قانون بهبود مستمر محیط کسب وکار، قانون رفع موانع 

تولید و غیره اشاره کرد که همگی اقداماتی بنیادین بوده اند.
شــافعی در ادامه افزود: برخی افراد که به دنبال مقاصد خاص شــخصی هستند باید در نظر 
داشــته باشــند که فعّالان اقتصادی و هیأت نمایندگان اتاق ایران به عنــوان افراد فهیم و 
دلسوزان ملت شــریف ایران با این رویه ها مخالف بوده و خود می دانند که راه صواب کشور 

عزیزمان از چه مسیری باید عبور کند.

  وزیر ارتباطات: ملی کردن اینترنت 
توسط چین، یک شایعه بی اساس است

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
یکی از شبکه های اجتماعی در پاسخ 
به کاربــران که مســاله ملی کردن 
اینترنت توســط چین را مطرح کرده 
بودند، گفت: این شــایعات بی اساس 

است. 
به گزارش ایرنا، مدتی اســت درباره 
ملی کردن اینترنت ایران با همکاری 
خبرهایی  مجــازی  فضای  در  چین، 
منتشــر می شــود. وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در اینســتاگرام به 

این اخبار که انتقاد کاربران فضای مجازی را برانگیخته است، پاسخ داد.
»عیسی زارع پور« در صفحه اینستاگرام خود در پاسخ به یکی از کاربران که درباره این مساله 

از او سوال کرده بود، نوشت: این شایعات بی اساس است.

  برق این گروه گران  شد
بر اساس مصوبه دولت تعرفه برق 
از روز گذشــته تغییر کــرد و یارانه 

انرژی به صورت هدفمند است. 
نوشت:  جوان  خبرنگاران  باشــگاه 
طبق آمارهــا، 17 درصد از مصرف 
کنندگان بــرق پرمصرف و از بین 
ایــن 17 درصد بســیار بد مصرف 
هســتند تا حدی که ۲0 برابر یک 

خانوار برق مصرف می کنند.
این موضوع منجر شد تا در تابستان 
سال گذشته و امسال با کمبود برق 

و خاموشــی های مکرر در بخش خانگی شویم این اتفاقات مسئولان را بر آن داشت تا 
برنامه ریزی دقیق تری برای مصرف کنندگان تدوین کنند.

در گذشــته، یارانه برق بر اســاس میزان مصرف پرداخت می شد و مشترکانی که برق 
بیشــتری مصرف می کردند از یارانه بیشــتری برخوردار بودند، امــا از امروز، آن بخش 
از انــرژی برق که در چارچوب الگو مصرف می شــود یارانه دریافــت می کند و یارانه 
پرمصرف ها برای آن بخشی که بیش از الگو مصرف می کنند به صورت پلکانی کاهش 

می یابد.
تعرفه های پلکانی جایگزین روش قبلی

معاون هماهنگی توزیع شــرکت توانیر گفت: الگوهای مصرف قرار نیســت تغییر کند، 
برای مردم عادی الگوی مصرف 300 کیلووات ســاعت، در ماه است. گرمسیر ۴، ۴00 
کیلووات و گرمسیر 3، 1000 کیلووات، گرمسیر ۲، ۲000 کیلووات و گرمسیر 1، 3000 
کیلو وات در ماه اســت. مردم اگر زیر این الگوی تعیین شــده مصرف کنند، قیمت برق 

برای آنان تغییری نمی کند.
به گفته رخشانی مهر، از بهمن پله های برق تغییر خواهد کرد، یعنی قرار است برای تمام 
اقلیم ۴ الگو داشــته باشیم که پله بدین صورت است: پله تا الگوی مصرف، پله الگوی 
مصرف تا 1.5 برابر الگوی مصرف، پله 1.5 برابر الگوی مصرف تا ۲ برابر الگوی مصرف 

و پله از ۲ برابر الگوی مصرف به بالا.
پنجم دی ماه هیئت وزیران با استناد به حکم مندرج در بند )ی( تبصره )8( قانون بودجه 
سال 1۴00 کل کشــور، نحوه محاسبه تعرفه برق مصرفی مشترکان را تعیین و اجرای 

آن از اول بهمن را به وزارت نیرو ابلاغ کرده است.
طبق این آیین نامه، مشــترکانی که زیر الگوی مصرف تعیین شده برای هر منطقه برق 
مصرف می کنند، مشمول هیچ افزایش قیمتی نشده و همچنان برق را به قیمت یارانه ای 
استفاده می کنند؛ اما مشترکانی که بیشتر از الگو برق مصرف می کنند به صورت پلکانی 
و در سطوح 1.5، ۲ و بیش از دو برابر الگو، یارانه ایشان کاهش یافته و حذف می شود.
طبق آخرین آمار و اطلاعات، بیش از 75 درصد مشترکان این صنعت تا سقف الگو، برق 
مصرف کرده و مابقی مصرف کنندگان بالاتر از ســقف الگو از این انرژی مهم استفاده 
می کنند، که تعداد بسیار معدودی از این مشترکان با بی توجهی به میزان استفاده خود از 
انرژی کلیدی برق، بیش از ۲ تا چندین برابر بالاتر از الگوی تعیین شــده، برق مصرف 

می کنند.
بنابر اعلام وزارت نیرو، اگر مشــترکان در ۴ ماه گرم ســال مصرف خود را زیر الگوی 
مصرف منطقه خود قرار داده و نسبت به دوره مشابه سال قبل کمتر برق مصرف کنند، 

از پاداش مدیریت مصرف بهره مند می شوند.
اگر مشترکی که امســال 300 کیلووات ساعت در ماه در فصل گرم برق مصرف کرده 
است و ســال آتی در زمان مشابه ۲00 کیلووات ســاعت برق مصرف کند و در نتیجه 
100 کیلووات ســاعت کمتر از الگو از برق استفاده کند، از یک پاداش کم مصرفی برابر 
نرخ هزینه تامین برق برای هر کیلووات ســاعت صرفه جویی بهره مند خواهد شد، و در 
صورتی که این کاهش مصرف در ایام پیک مصرف برق کشــور باشــد این پاداش به 
۲ برابر افزایش می یابد و حتی امکان رایگان شــدن قبض برق مصرفی این مشــترک 

وجود دارد.

خبر

منابع ارزی برای ورود کالاهای لوکس حیف و میل می شود

واردات1/5میلیارد یورو گوشی لوکس به کشور
سرویس اقتصادی- یکي از الزامات سیاست 
گذاري واردات، کاهش یا قطع واردات اقلام 
لوکس یا غیرضروري داراي مشــابه داخلي 
اســت. با وجود بحران ارزي در کشور هنوز 
شاهد ورود کالاهاي غیرضروري هستیم که 
در ســکوت دســتگاه هاي نظارتي به کشور 
وارد مــي شــوند.به عنوان نمونه در ســال 
جــاری حدود 1 میلیــارد دلار صرف واردات 
گوشــی های لوکس شــده، این در شرایطی 
است که تنها بخش اندکی از جامعه توانایی 

خرید این گوشی ها را دارند.
متأســفانه واردات بی رویه کالا های خارجی 
نه تنها به مرور زمان موجب انحراف الگوی 
مصرف شــده، بلکه با شــدت یافتن تمایل 
مــردم به مصرف کالا های خارجی، آســیب 
جبران ناپذیــری به بخش تولید کشــور وارد 
می کنــد. به طــوری کــه واردات کالاهای 
مصرفی و برخی از کالا های واســطه ای که 
مشــابه آن در داخل کشــور تولید می شود؛ 
ســبب شــده تا برخی از بخش های تولیدی 
کشور به دلیل عدم توان رقابت با محصولات 

مشابه وارداتی از مدار تولید خارج شوند.
واردات 1.۵میلیارد یورو گوشی لوکس 

یک کارشــناس اقتصادی با انتقاد از واردات 
بی رویــه کالا های لوکــس و غیر ضروری 
گفت: در ســال های اخیر عــلاوه بر واردات 
800 میلیــون دلار مــوز، 1.5 میلیارد یورو 
گوشی تلفن همراه لوکس به کشور وارد شد. 
سیدمصطفی کاشفی کارشناس اقتصادی ، با 
بیان اینکه از قبل از انقلاب، ایده عدم اعتماد 
بــه کیفیت کالای ایرانــی در ذهن برخی از 
مردم رســوخ کرده اســت، گفــت: واردات 
بی رویه مردم را نسبت به خرید کالای ایرانی 
بی  رغبــت  می کند و به دلیــل تأمین تقاضا 
توسط واردات، تولید ملی را نیز کاهش خواهد 
داد؛ همچنین علاوه بر کاهش تولید ناخالص 

داخلی، واردات غیرضــروری آثار مخربی بر 
نرخ بیکاری و وضعیت معیشتی مردم خواهد 

گذاشت.
وی افزود: متأسفانه در حال حاضر کالاهای 
بی کیفیت چینی به کشــور وارد می شــود و 
همین امر موجب کاهش ســرعت پیشرفت 
و توســعه در اقتصاد کشــور خواهد شد؛ چرا 
کــه اگر فرآینــد تولید یک کشــور متوقف 
شــود، سرعت یادگیری آن کشور برای تولید 

کالاهای دیگر نیز کاهش پیدا خواهد کرد.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به محدودیت 
منابع ارزی کشــور به دلیل شرایط تحریمی 
گفت: واردات بی رویه فشــار قابل توجهی به 
بــازار ارز وارد کرده و موجب افزایش نرخ آن 
می شود. همچنین به دلیل تأثیرپذیری قیمت 
بسیاری از کالاها از نرخ ارز،  میزان تورم نیز 

در کشور افزایش پیدا خواهد کرد.
800 میلیون دلار تنها برای واردات موز!

کالاهــای  ورود  خصــوص  در  کاشــفی 
اظهار داشــت:  بــه کشــور  غیرضــروری 
خودروهای لوکس، غذای ســگ و گربه و یا 
سایر اقلام غیر ضروری همچون موز که در 
3 ســال اخیر بیش از 800  میلیون دلار ارز 
به آن تخصیص پیــدا کرد، از جمله مواردی 
اســت که می توان واردات آن ها را در شرایط 
جنگ اقتصادی ممنــوع اعلام کرد. البته در 
صورت جلوگیری از واردات این کالاها، باید 
تمهیداتی برای جلوگیری از قاچاق آن ها نیز 

اندیشیده شود.
* سهم نیم میلیارد دلاری اپل از واردات 

تلفن همراه
وی با انتقاد از تخصیص ارز فراوان به واردات 
تلفن های همراه لوکس گفت: در ســال ۹8 
حدود 8۴0 میلیون یورو و در ســال ۹۹ بیش 
از 700 میلیــون یورو گوشــی لوکس وارد 
کشور شــده که 500 میلیون دلار آن مربوط 

به شــرکت اپل است. این در حالی است  که 
گوشی های بالای 300 یورو در سال ۹۹ تنها 
۶ درصــد نیاز بازار را پاســخ داده ولی بیش 
از ۲8 درصــد از ارزش واردات را بــه خــود 

اختصاص داده است.
کاشفی ادامه داد: اگر مطابق رویه فعلی برای 
واردات گوشــی های لوکــس ارز تخصیص 
دهیم، در آینده نزدیک با مشــکلات زیادی 
در رابطه با ذخایر ارزی کشور روبرو خواهیم 
بــود. از طرف دیگر به علت محدودیت منابع 
ارزی بســیاری از کالاهای ضروری به دلیل 
عدم رفع تعهد در گمرکات کشــور رســوب 

خواهند شد.
این کارشــناس اقتصادی بــا تأکید بر لزوم 
ممنوعیت واردات تلفــن همراه بالای 300 
یورو به کشــور، افزود: در صورت ممنوعیت 
واردات  امکان  واردات گوشــی های لوکس، 
5 میلیون گوشــی دیگر فراهــم و در نتیجه 
قیمت هــا در بازار تلفن همراه نیز شکســته 

خواهد شد.
ضرورت اولویت بندی مخارج ارزی

به نظر می رســد در شرایطی که بخش قابل 
توجهی از ذخایــر ارزی به دلیل تحریم های 
ظالمانه آمریکا در دســترس قــرار ندارد و از 
طرف دیگــر درآمدهای نفتی نیــز به طور 
بی ســابقه ای کاهش یافته و در نتیجه تأمین 
مایحتاج اصلی مردم با مشــکل مواجه شده 
است، واردات کالاهای غیرضروری همچون 
موبایل هــای بــالای ۶00 دلار، برخــلاف 
الزامــات اقتصاد مقاومتی اســت. به همین 
خاطر به نظر می رسد مسئولان کشور بایستی 
هر چه ســریع تر ضمن اولویت بندی نیازهای 
اساسی کشــور، تصمیمات لازم در خصوص 
محدودسازی واردات کالاهای غیرضروری را 

اتخاذ و عملیاتی کنند.
از همیــن رو، میثــم مهرپــور کارشــناس 

اقتصادی با بیان اینکه در شــرایط فعلی باید 
اولویت بندی مخارج ارزی جدی گرفته شود، 
گفت: با بررســی تاریخ اقتصــادی ایران در 
شرایط بحرانی نیم قرن اخیر می توان دریافت 
که در زمان جنگ تحمیلی و محدودیت های 
و  غیرضــروری  کالاهــای  واردات  ارزی، 
همچنین سفرهای خارجی غیرضروری تداوم 
یافته و کاهش آن در دستور کار مدیران وقت 

نبوده است.
وی افزود: این موضوع ریشه در تفکر لیبرالی 
مسئولان اقتصادی کشور داشته است که به 
برنامه ریزی و محدودیت اعتقادی نداشــته و 
قائل به تنظیم بازار توسط خود بازار بوده اند؛ 
اما در حال حاضر کشــور در شــرایط جنگ 
اقتصادی قرار دارد و سیاست های اقتصاد آزاد 

در این شرایط، راهگشا نخواهد بود.
نباید منابع ارزی حیف و میل شود

این کارشناس اقتصادی با اشاره به ضرورت 
ممنوعیــت واردات کالاهــای لوکس نظیر 
گوشی های بالای ۶00 دلار در شرایط فعلی 
کشور، گفت: طی ۹ ماه اخیر حدود 1 میلیارد 
دلار از منابع ارزی، صرف واردات گوشی های 
لوکس شــده؛ این در شرایطی است که تنها 
بخش اندکــی از جامعه توانایــی خرید این 

گوشی ها را دارند.
مهرپور در خصوص لزوم افزایش تعرفه برای 
واردات گوشــی های لوکس اظهار داشــت: 
طبیعی اســت که دولت برای گوشــی هایی 
که ارزبری بیشــتری دارند، تعرفه و مالیات 
بیشــتری وضع کند و از مشتریان آن هزینه 

بیشتری دریافت کند.
این کارشــناس اقتصادی خاطرنشــان کرد: 
بــا توجه به اجرای طرح رجیســتری و عدم 
وجود گوشــی قاچاق در بازار، افزایش تعرفه 
برای گوشــی های لوکس راهکار مناسب و 

نتیجه بخشی خواهد بود.

ایران باید گوشی تلفن همراه تولید کند
وی بــازار تلفن همــراه در ایــران را برای 
تولیدکنندگان جذاب دانست و افزود: سالانه 
حــدود ۴ میلیارد دلار برای بازار تلفن همراه، 
ارز از کشــور خارج می شــود و این عدد، هر 
تولیدکننــده ای را برای صــادرات به ایران 

وسوسه می کند.
مهرپور ادامه داد: مسئولان ذیربط باید جهت 
تولید مشترک با تولیدکنندگان مطرح گوشی، 
رایزنی کنند که با توجه به جذابیت بازار تلفن 
همراه ایران برای ســایر کشورها، این اتفاق 

ممکن خواهد بود.
محدودیت های اعمال شده برای واردات 

گوشی لوکس کافی نبوده است
مهرپور با انتقاد از وضــع تعرفه اندک برای 
واردات گوشــی های لوکس اظهار داشــت: 
برای فردی که گوشــی لاکچری خریداری 
می کنــد، افزایش 500 هــزار تومانی قیمت 
آن گوشــی، تأثیری ندارد و ضروری است، 
 تعرفــه آن تــا حد قابــل توجهــی افزایش 

پیدا کند.
وی افزود: سیاست های دولت باید در جهتی 
تنظیم شود تا ارز کمتری از کشور خارج شود 
و منابــع ارزی به محصــولات نهایی، کمتر 
تخصیص یابد. متأســفانه بــه دلیل ضعف 
مدیریتی در چند ســال اخیر، نتوانســته ایم 
محصول مشــترکی با برندهای تلفن همراه 
تولید کنیم و مجبور به واردات آن هســتیم. 
کمتریــن کار بــرای ســاماندهی این حوزه 
افزایش قابل توجــه تعرفه وارداتی، با هدف 

مدیریت منابع ارزی است.
این کارشناس اقتصادی در پایان خاطرنشان 
کرد: موضوع افزایــش تعرفه واردات باید به 
ســایر کالاها نیز تسری پیدا کند و خریداران 
کالاهای لوکس، باید هزینه بیشــتری برای 

آن پرداخت کنند.
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 تجهیزات هواشناسی با استانداردها
 فاصله دارند

رییس ســازمان هواشناسی گفت:فاصله 
ایســتگاه ها در کشــورهای توسعه یافته 
۲5کیلومتر اســت درحالی که این فاصله 
در ایران حدود 100 کیلومتر اســت و این 
وضعیت با استانداردها مغایرت دارد.سحر 
تاج بخش در گفت و گو با ایســنا درباره 
اعتبارات ســازمان هواشناسی اظهار کرد: 
سازمان هواشناسی یک سازمان حاکمیتی 
است و بخش اعظمی از هزینه های آن از 

طریق دولت تامین می شود. طی دو سال گذشته شرایط اعتبارات عمرانی ما خیلی مساعد نبود 
اما در جهت تامین اعتبار تلاش شــد.وی افزود: با توجه به ورود بیشــتر تجهیزات از خارج از 
کشــور  هزینه های ارزی برای خرید آن ها افزایش یافته است، با این حال تلاش سه ساله  ما 
در مسیر بهبود شبکه ایستگاه ها بوده است.تاج بخش ضمن بیان این که در سازمان هواشناسی 
هنوز با استانداردها فاصله داریم، اظهار کرد: اگر روند افزایش اعتبارات ادامه یابد، با اعتباراتی 
که در اختیارمان قرار داده می شود شــبکه های دیدبانی اعم از رادارها و ایستگاه های خودکار 
و ایســتگاه جو بالا را می توانیم تقویت و به روزرسانی کنیم.وی با بیان این که ضرورت توسعه 
تجهیزات کاملا محسوس اســت، گفت: طی بررسی های انجام شده در 1۲کشور توسعه یافته 
دریافتیم که ایســتگاه های هواشناســی حدود ۲5 کیلومتر از هم فاصله دارند این درحالیست 
که در ایران این فاصله حدود 100 کیلومتر اســت و این میزان فاصله با استانداردهای پایش 

مغایرت دارد.
 

  چیرگی پسماند بر هوای پاک گیلان
معضل پســماند در گیلان بر هوای پاک 
این اســتان ســایه انداخته و این مشکل 
می تواند، معضلی که هر ســال بر وخیم 
شــدن آن افزوده می شــود و اکنون به 

مراحل بحرانی رسیده است.
همایشی با همین عنوان توسط اداره کل 
محیط زیســت گیلان در رشــت برگزار 
شد، اما در این همایش مشکل و معضل 
پســماند این استان بر هوای پاک گیلان 

سنگینی داشته و این همایش را تحت شعاع خود قرار داد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان نیز در این همایش اظهار داشت: یکی از معضلاتی که 
می تواند اثرات سویی در ســلامتی انسانها داشته باشد، استفاده زیاد از سوخت های فسیلی و 

خودروهای شخصی است که آلودگی زیادی ایجاد می کنند.
رضا زمانی افزود: خوشبختانه استان گیلان از لحاظ داشتن هوای پاک در شرایط مناسبی قرار 
دارد اما یکی از معضلات بزرگ این استان ، پسماند، انباشت زباله و شیرابه تولید شده از زباله 
ها در این اســتان اســت که به جز آن، ترافیک و آلودگی صوتی نیزف دیگر معضلات گیلان 
است.وی آتش زدن کاه و کلوش توسط کشاورزان را یکی از منابع مهم آلودگی هوا در گیلان 
اشــاره و بیان کرد: طی چند ســال گذشته شاهد آتش زدن کاه و کلوش پس از برداشت برنج 

در گیلان بودیم که این امر باعث آلودگی هوا می شد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان ادامه داد: اما با اقداماتی که طی سالیان اخیر انجام شد 
و با تلاش دهیاران و همکاری کشاورزان فهیم گیلان، شاهد کاهش چشمگیر این معضل در 

استان هستیم و امید است که این روند همکاری افزایش یافته تا این مشکل برطرف شود.
زمانی خاطرنشــان کرد: علاوه بر تلاش دهیــاران در کاهش معضل آتش زدن کاه و کلوش، 
مدیریت پســماند نیز از دیگر وظایف مهم دهیاران اســت و برای داشتن محیط پاک و هوای 

سالم ، باید با مشارکت مردم، پسماند مدیربت و این معضل کاهش یابد.
همچنین مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری گیلان نیز در همایش هوای پاک 
این استان اظهار داشت: مهمترین دغدغه ما در گیلان باید معضل پسماند و همچنین داشتن 

هوای پاک و سالم باشد.
یارو پیرعلایی افزود: هم اکنون معضل پســماند گریبان مردم را در گیلان گرفته و مردم نیز 
این مشکلات را حس کردند و باید فرهنگ سازی لازم را انجام دهیم تا شاهد کاهش معضل 
پســماند در گیلان باشــیم چون اگر این روند ادامه یابد، مشکل آلودگی هوا را طی چند سال 

آینده شاهد خواهیم بود.

  دستگیری ۴۰ شکارچی غیرمجاز در بندرانزلی
شــیوع ویروس کرونا و احتمــال وجود 
آنفولانزای فوق حاد پرندگان در سالهای 
اخیر موجب شــد مسئولان استان گیلان 
شکار را ممنوع اعلام کنند و به رغم این 
محدودیت ها و نظارت محیط زیست، از 
آغاز سال تاکنون، ۴0 شکارچی غیر مجاز 
در انزلی توسط محیط بانان دستگیر شده 
اند.به گزارش ایرنا، طی ســالهای گذشته 
در فصل های پائیز و زمستان شکارچیان 

با اخذ مجوز و پروانه شــکار می توانســتند در روزهای آخر هفته اقدام به شــکار انواع کبوتر، 
کبک، تیهو، بلدرچین، باقرقره شکم سیاه و سفید، غاز خاکستری، چنگر، اردک سرسبز، خوتکا، 
فیلوش، اردک ارده ای، اردک نوک پهن و تنجه کنند .آبان ماه امســال رئیس کل دادگستری 
اســتان گیلان اعلام کرد محیط زیست باید بر شکار پرندگان مهاجر در گیلان نظارت مستمر 
داشته باشد و خواستار عدم صدور هرگونه مجوز شکار برای افراد بدون صلاحیت در این استان 
شــد و صدور پروانه ها و مجوزهای شکار را تفریحی دانست که در راستای تامین معاش افراد 
نیست .پیش از ســخنان رئیس کل دادگستری گیلان ، فرمانده یگان حفاظت محیط زیست 
اســتان نیز گفته بود امســال هیچ پروانه شکاری در گیلان صادر نشده است و شکار پرندگان 
مهاجر و زمســتان گذر و دیگر گونه ها را ممنوع است .  امســال سومین سال متوالی پس از 
شیوع ویروس کرونا و احتمال وجود آنفولانزای فوق حاد پرندگان است که در گیلان مجوزی 
برای شکار صادر نشد. اما متخلفان فرصت طلب از بارش باران و برف استفاده کرده و اقدام به 
شکار غیر مجاز می کنند .در هفته جاری بارش برف موجب افزایش شکار غیرمجاز در تالاب 
بین المللی انزلی شــد و محیط بانان اداره محیط زیست این شهرستان موفق به دستگیری و 

برخورد با هفت شکارچی غیرمجاز شدند .  

  تولد نوزاد هشترودی در برف و بوران
رئیس شــبکه بهداشت و درمان هشــترود گفت: یک مادر باردار ساکن روستای »باتمانقلیج« 
این شهرستان پس از هشــت ساعت تلاش جمعی از محاصره برف و کولاک نجات یافت و 
نوزاد هفت ماهه اش به سلامت متولد شد. سلیمان جعفرازده روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا افزود: تیم عملیات نجات جان مادران پرخطر برای امدادرســانی به این روستا در بخش 
نظرکهریزی اعزام شــده بودند و با همکاری عوامل راهداری و هلال احمر موفق شــدند تا 
این مادر را به بیمارســتان امام حســین )ع( هشترود تحویل دهند. وی با بیان اینکه این مادر 
باردار پس از رسیدن به بیمارستان امام حسین )ع( هشترود بلافاصله به تبریز اعزام شد، بیان 
کرد: وی به محض رســیدن به بیمارستان الزهرا )س( تبریز سزارین شد و اکنون این مادر و 
نوزاد در سلامت کامل هستند اما کودک هفت ماهه در دستگاه نگهداری می شود.فرمانده تیم 
عملیات نجات جان مادران پرخطر هشــترود نیز به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: هنگام بازگشت 
و در محور »آتش بیگ« به علت بارش شدید برف و کولاک و بسته شدن مسیر جاده با وجود 
اســتفاده از زنجیرچــرخ، آمبولانس قادر به ادامه راه نبود اما عوامــل راهداری و هلال احمر 
بلافاصله به کمک ما آمدند. علی زیادپور اضافه کرد: در طول یک هفته گذشته این چهارمین 
مادر و نوزادی است که از محاصره برف و کولاک نجات داده شده است و اعضای تیم عملیات 

نجات جان مادران پرخطر هشترود همچنان در این مسیر ثابت قدم هستند.

خبر

گزارش از فعالیت های گروه جهادی که شب و روز و تعطیلات نمی شناسند:

دوست دارم هیچ کودک کاری وجود نداشته باشد
وظیفــه گــروه هــای 
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همیــن  جهــادی 
مردم(  بــه  )خدمت 
اســت که داوطلبان 
به دوش  را  رنج سفر 
می کشــند و می رونــد 
جاهایی که سختی دارد، 
از کوه بــالا رفتن دارد، 
زخمی شدن دارد...یا در 
محرومین   به  کمک  راه 
بارهــا می شــود که در 
جاهایی بد و بیراه می شنوند. این سختی ها 
دســتاورد بزرگــی دارد و آن اینکه آدم ها 
خودشــان را پیدا می کنند. حقیقت واقعی 
خودشان را کشف می کنند. متوجه می شوند 
که چه فردی کسی هستند، مشکلاتشلان 
کجاســت و نارســایی هایشــان چیست، 
بنابراین اولین فلســفه گروه های جهادی 
انســان سازی و خودســازی است که  در 
زندگی شــخصی هم خیلی موثر اســت. 
تجربه نشان داده است که این نوع آدم ها 
)انسان جهادی(، آدم های بزرگی می شوند. 
حــدود ۹0 درصد آدم هایــی که قهرمانان 
بزرگی شده اند، زندگی شان همین طور بوده 

است.
آدم ها در سختی ساخته می شوند 

این طور نیست که کسی در رفاه و آسایش 
ســاخته شود، آدم ها در سختی ساخته می 
شوند. حالا اگر سختی برای خدا باشد هم 
آخرت و هم دنیا حاصل می شــود، مطمئن 

باشــید ده ها برابر ایــن زحمتی که در این 
مسیر می کشید هم خداوند برکت می دهد 
و خودتــان اســتفاده می کنید، براســاس 
تجربیاتی که از افراد شرکت گننده در این 
گروه ها بدســت آمده است، این گروه های 
جهادی دانشگاه های بزرگ تربیتی هستند.
ســرش درد می کند برای به عهده گرفتن 
کارهــای روی زمین مانــده محرومین و 
نیازمندان، و البته باز کردن گره های سخت 
و در ظاهر نشــدنی، از زندگی مرزنشینان 
محروم... معتقد اســت که حرکت جهادی 
فقط این نیســت که بروی یک جا را آباد 
کنی یا به یــک نیازمند کمک کنی، بلکه 
در درجــه اول، کمک به خود و حرکت در 

جهت خودسازی است.
علیرضــا کمیلی در هیاهوهای زندگی های 
ماشینی امروزی، بدون هیچ چشم داشتی، 
در کنار محرومان حاشــیه شــهر مشهد و 
شهرستان سرخس حضور پیدا می کند و هر 
چه از دستش بر می آید برای رفع نیازهای 

این قشر محروم انجام می دهد.
مدیر گروه جهادی یاران مهر معتقد اســت 
کــه راه جهــاد، فرمول نــدارد و به حرف 
نیســت. کار جهادی کــردن، قلبی و دلی 
اســت. در این مسیر، شما فقط کافی است 
قدم اول را بردارید و شروع کنید، باقی اش 
دیگر دســت شما نیست و اگر واقعا خدایی 
و برای خدا کار کنید، حتماً در این راه ادامه 
مسیر می دهید.گروه جهادی یاران مهر چند 
سالی اســت که جانانه پای کار محرومین 

حاشیه شهر مشــهد و شهرستان سرخس 
خدمت می کنند. 

فعالیت یاران مهر، در حوزه زنان و 
کودکان بی سرپرست است

مدیر گروه یاران مهر آغاز جدی  شروع کار 
یاران مهر را اینگونه بیان می کند: آغاز کار 
یاران مهر در ســرخس برای تهیه جهیزیه 
زوج ســیل زده ای بود که پس از ناامیدی 
حاصــل از ســیل و از دســت دادن تمام 
دارایی شــان، به برکت این طرح توانستند 

زندگی مشترک شان را آغاز کنند.
از  می کنــد:  تأکیــد  کمیلــی  علیرضــا 
خــرداد13۹8 تاکنون حــوزه فعالیتم را در 
زادگاهم ســرخس متمرکز کــرده ام و دلم 
نمی خواهد هیچ کودکی به دلیل مشکلات 
مالــی از تحصیل باز بمانــد و یا مبدل به 

کودک کار شود.
وی می افزاید: هم اکنون محدوده فعالیتم 
در حــوزه حمایــت از زنــان و کــودکان 
همچنین  و  بی سرپرســت  بدسرپرســت، 
بیماران از کارافتاده اســت که تعداد زیادی 
از آن ها کــودکان کار هســتند و در حال 
حاضر تأمین هزینه درمان یک بیمار مبتلا 

به سرطان در اولویت قراردارد.
تهیه و توزیع بســته های معیشتی بصورت 
ماهیانه، توزیع کارت نان به طور گســترده 
بین نیازمندان، تهیه جهیزیه برای دختران 
نیازمند که آرزوی آن ها آبرومندانه رفتن به 
خانه بخت است، از مهم ترین اقدامات این 

گروه جهادی است.

علیرضا کمیلی با اشــاره به اینکه یکی از 
مهمترین ویژگی های گروه جهادي یاران 
مهر  این اســت که افــراد متفاوت را دور 
هــم جمع می کند و با وحدت این افراد که 
گاها از نظر فرهنگی، اعتقادی، اجتماعی و 
فکری با هم تفاوت دارند در راستای کمک 
به محرومین و نیازمندان تلاش و کوشش 

می کنند،افزود:
وقتــی محرومیت مردم حاشــیه شــهر و 
روستاهای مرزی سرخس را دیدیم، دیگر 
نتوانستیم بی  تفاوت باشــیم. فعالیت های 
جهادی، شب و روز و تعطیلات نمی شناسد 
اما شما اصلا  نمی توانید در نیروهای گروه 
جهادی یاران مهر، نشــانه ای ازخستگی را 
ببینیــد. و صد البته که ایــن روزها بخاطر 
حمایــت از محرومین تــک تک اعضای 
گروه روحیه بشــاش و خستگی ناپذیر پیدا 

کرده اند.
توزیع بخاری میان خانواده های فاقد 

بخاری 
وی افزود:به لطف خــدا، 30 عدد بخاری، 
میان خانواده های فاقد بخاری شهرستان 
ســرخس توزیع گردید ،چرا که متأســفانه 
خیلــی از خانــواده هــا در این ســرمای 
استخوان  سوز و سوزناک فاقد بخاری بودند 
و بیشتر آن ها به واسطه یک اجاق گاز خانه 
خــود را گرم می کردند، کــه به همت تیم 
مردمی یــاران مهر و پــس از چند هفته 
تحقیقــات میدانی و شناســایی نیازمندان 
واقعی، گرمای محبت بــه خانه این افراد 

نیازمند رسید.
مدیر گروه جهادی یاران مهر می گوید: من 
اشک  شوق مادران زیادی را بعد از رسیدن 
بخاری به منازلشان دیدم و چه لبخندهایی 
که به لب نشســت و چــه دل هایی که با 
دیدن بخاری ها شــاد شد. در هنگام توزیع 
بخاری ها نکته جالب و لذت بخش، صحنه 
توزیع بخــاری هایی بود که برای جهیزیه 
عروس هدیه می دادیم و اشــک شوق نو 
عــروس ها را نظاره می کردیم و خداوند را 

بخاطر مهرباني اش واقعا شکر کردیم.
وی می افزاید: مادری را در مناطق محروم 
دیدم که به دلیل بیمــاری و عدم امید به 
درمانش، تنها خواسته اش این بود که یک 
بخاری برای منزلــش تهیه کند تا حداقل 
فرزندانــش دغدغه ســرمای زمســتان را 
نداشته باشند. البته در هنگام توزیع بخاری 
ها سعی کردیم به دورترین و محروم ترین 
روستاهایی که امسال به تازگی گاز کشی 
شــده اند هم برویم و این عزیزان رو هم 

مهمان طرح خودمان کردیم0
او تصریح می کند: تاکنون از طریق فراخوان 
در صفحه اینستاگرام شخصی ام توانسته ام 
مسائل پزشــکی خانواده ها همچون عمل 
سخت یک پدر معلول، بازسازی و ساخت 
منزل دو مادر سرپرســت خانــواده، توزیع 
مستمر سبد کالا میان محرومان و اقدامات 
حقوقی همچــون تهیه شناســنامه برای 
کودکان بدون شناسنامه و توزیع و اجرای 

طرح نان رایگان را انجام دهم.

وزیر بهداشت: اجرای محدودیتهای هوشمند برای پیشگیری از شیوع اومیکرون ضروری است

یک میلیون خانوار جدید نیازمند دریافت »مستمری« از بهزیستی!

وزیر بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی گفت: اجرای 
محدودیتهای هوشمند برای پیشگیری از شیوع اومیکرون 
ضروری اســت و تزریق دُز سوم واکســن کرونا و رعایت 

پروتکل های بهداشتی نیز همچنان مورد تاکید است.
دکتر بهــرام عین اللهی روز گذشــته در حاشــیه همایش 
روسای دانشــگاههای علوم پزشکی کشــور در مشهد در 
جمــع خبرنگاران افزود: اجــرای محدودیتهای جدید برای 
پیشگیری از شیوع کرونا نیز به تصمیم ستاد ملی پیشگیری 

از کرونا بستگی دارد.
وی اضافــه کرد: فردا اطلاعات شــیوع ویروس اومیکرون 
به ســتاد ملی پیشگیری از کرونا  اعلام و در این خصوص 

تصمیم گیری خواهد شد.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی در خصوص تاثیر 
طب ایرانی در جلوگیری از شیوع بیماری کووید 1۹ گفت: 

توجه بــه طب ایرانی بســیار مورد تاکید اســت و باید به 
داشته های خود توجه بیشتری داشته باشیم.

عین اللهــی افزود: طب ایرانی قدمت تاریخی خوبی دارد اما 
متاسفانه از بین رفته است ولی در برخی کشورهای مجاور 

نظیر هند از طب ایرانی استفاده می شود.
وی تاکید کرد: طب ایرانی را به صورت کاربردی در مراکز 
درمانی گسترش خواهیم داد چرا که این طب نقش مهمی 

در پیشگیری از بیماریها و سبک زندگی دارد.
مبارزه با فساد و امضاهای طلایی

وزیر بهداشت در خصوص مبارزه با فساد در این وزارتخانه 
نیز گفت: نظارت و بازرســی امروزه با سیستهمای پیشرفته 

آی. تی و استارتاپ ها قابل انجام است.
عین اللهی افزود: برای بازرسی و نظارت از امکانات پیشرفته 
ای اســتفاده خواهیم کرد و اجازه سوء استفاده و فساد را به 

افراد نخواهیم داد.
وی اضافه کرد: پیشــگیری و مبارزه با فساد در همه ارکان 
به ویژه در موضوع امضاهای طلایی با استفاده از نرم افزار 

و سخت افزارهای پیشرفته عملیاتی می شود.
همایش روسای دانشگاههای علوم پزشکی کشور که از روز 
چهارشنبه در سالن همایشــهای مدافعان سلامت دانشگاه 
علوم پزشــکی مشــهد در حال برگزاری است امروز پایان 

یافت.

معاون توســعه مدیریت و منابع ســازمان بهزیستی کشور با 
بیــان اینکه درحال حاضر ســازمان ماهانه به یک میلیون و 
100 هزار خانوار، مستمری مددجویی پرداخت می کند، گفت: 
این درحالیســت که براساس ســنجش ها حداقل 500 هزار 
خانوار دیگر تحت حمایت سازمان بهزیستی وجود دارند که 

از مستمری مددجویی بهره نمی برند.      
ســیدمرتضی حســینی در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه 
مســتمری دو وجــه دارد، اظهــار کرد: آنچــه در بودجه از 
مستمری مددجویی صحبت می شــود، پرداختی های ردیف 

11 و 1۹ هدفمندی ها است. آن مستمری ها تاکنون پرداخت 
شده و روز گذشته مستمری دی ماه نیز به حساب مددجویان 
واریز شده است.وی ضمن اعلام این خبر گفت: یک میلیون 
و 100 هزار خانوار تحت پوشــش ســازمان بهزیستی وجود 
دارنــد که مشــمول دریافت مســتمری از محل هدفمندی 
یارانه ها هســتند؛ این مســتمری برای خانوارهای یک نفره 
350 هزار تومان، ۲ نفره 500 هزار تومان، 3 نفره 700 هزار 
تومان، ۴ نفــره ۹00 هزار تومان و پنــج نفره و بالاتر یک 
میلیون و 100 هزار تومان اســت که مستمری دی ماه آنها 

دیروز به حساب این مددجویان واریز شده است.  
معاون توســعه مدیریت و منابع سازمان بهزیستی کشور در 
بخش دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه جامعه مخاطب 
سازمان بهزیســتی که به صورت مستقیم از سازمان خدمت 
دریافت می کنند، حدود ۶ میلیون نفر را شــامل می شــوند، 
گفــت: در حال حاضر ســازمان بهزیســتی ماهانه به یک 
میلیون و 100 هزار خانوار مستمری مددجویی از فقر مطلق 
)مســتمری مددجویی از محل تبصره ماده 1۴ به منظور رفع 
فقر مطلق( پرداخت می کند، این درحالیســت که براســاس 

ســنجش ها حداقل 500 هزار خانوار دیگــر تحت حمایت 
سازمان بهزیستی وجود دارند که از مستمری مددجویی بهره 
نمی برند؛ به این معنی که پرداخت های مستمر تحت عنوان 
یــک فعالیت خاص دریافت می کنند اما لازم اســت که این 

افراد به مستمری بگیران اضافه شوند.
وی یادآور شد: از سوی دیگر 500 هزار خانوار نیز شناسایی 
شده اند که پشــت نوبت برای دریافت مستمری هستند که 
در مجموع معــادل یک میلیون خانوار دیگــر باید به جمع 

مستمری بگیران سازمان بهزیستی اضافه شوند.

همکاری ۳۰۰۰ نیکوکار مقیم خارج از کشور با کمیته امداد زاکانی: وضعیت موجود زیبنده شهروندان تهران نیست
طی ۶ ماهه نخســت ســال جاری، 13 هزار کودک یتیم 
نیازمند در استان های مختلف، تحت حمایت  خیران ایرانی 
خارج از کشور قرار گرفتند.به گزارش ایسنا، با تعامل صورت 
گرفته با حامیان مقیم خارج و مشارکت آنان در طرح اکرام 
ایتام و محسنین، طی ۶ ماهه نخست سال جاری 13 هزار 
کــودک یتیم نیازمند از حمایت هــای این حامیان و خیران 

خارج از کشور برخوردار شدند.
براســاس این گزارش، همچنین در این مدت 550 حامی 
جدید مقیم خارج کشــور به طرح اکرام ایتام و محســنین 
پیوســتند و کمک های خود را در اختیــار کودکان یتیم در 

سراسر کشور قرار دادند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی کمیته امداد، شــایان ذکر 
اســت؛ در حال حاضر 3000 نیکوکار مقیم خارج از کشور 
بــا کمیته امداد همکاری داشــته و کمک هــای خود را به 

خانواده های نیازمند و ایتام داخل کشور ارائه می دهند.

شــهردار تهران با اشــاره به تلاش های صورت گرفته در 
جهت رفاه و آســایش شــهروندان پایتخــت اعلام کرد: 
وضعیت فعلی زیبنده نام و شهروندان این کلانشهر نیست.

به گزارش ایرنا، علیرضا زاکانی در نشست با نخبگان منطقه 
10 تهران اظهار داشت: در این ۴۲ سال خدمات زیادی شده 
اما کاســتی هایی وجود دارد که به خودمان یعنی مسئولان 

برمی گردد.
وی ادامه داد: در این مدت توجه به اســلام، آینده ایران و 
مردم و دقت در فرمایشات رهبر معظم انقلاب نداشتیم و به 
جای اینکه داشته های خود را صرف خدمت به مردم کنیم، 

برای خودمان سهمی قائل شدیم.
شــهردار تهران با بیان اینکه در تجربــه جدید جمعی می 
خواهیــم به اصل خودمان برگردیم، افزود: به همین منظور 
ابتدا باید دریابیم آنچه در تهران اســت زیبنده این شــهر 
نیســت و زیبنده نیســت که امروز بعد از ۴۲ سال نکاتی را 

بیان کنیم که واقعیت های تلخ پیرامونی ما است و نکاتی را 
متذکر شویم که علی القاعده باید حل شده باشد.

وی گفت: انقلاب اســلامی ادعای بزرگی با این عنوان که 
باید هم دنیا و هم آخرت مردم را بســازیم، مطرح کرد که 
خیلی ها در مقابل آن ایستادگی کردند اما »من« ها »ما«، 
به اسلام تمسک و به امام تاسی و در کمال ناباوری انقلاب 

پیروز شد.
به گفته شــهردار تهران، در دوران دفاع مقدس عین همین 
ماجرا رقم خورد و با دســتان خالی و مشکلات متعددی که 
هر کدام بــرای از پا درآوردن ملتی کافی اســت، با همان 

فرمول انقلاب به توفیق رسیدیم.
وی تاکیــد کرد: آنچه که بدخواهان تلقی می کردند این بود 
که ما دســت از رویه ای که برای ما توفیق به ارمغان آورد، 
برمی داریم و پراکنده می شویم و مردم را نادیده می گیریم 

و نسبت خود با رهبر معظم انقلاب فراموش می کنیم.
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یادداشت فدایی حسین در زادروز استاد داود کیانیان :

 شخصیتی منحصربه فرد 
در عرصه ی تئاتر کودک 

ســید حســین فدایی حســین ، نویسنده ، 
کارگــردان و پژوهشــگر تئاتــر کودک و 
نوجوان به مناســبت سالروز تولد استاد داود 

کیانیان یادداشتی درباره وی نوشت.
در این یادداشــت که فدایی حسین  آن را  
»ادای دینی اســت کوتــاه و مختصر ، در 
وصف بزرگی و عظمت استاد، معلم و مربی 

بزرگوارم« توصیف کرده ، آمده است :
جنــاب آقــای داوود کیانیــان را به جرأت 

می توان شخصیتی منحصربه فرد در عرصه ی تئاتر کودک و نوجوان ایران قلمداد کرد.
در این عرصه کمتر کســی را می توان ســراغ گرفت که طی حدود پنج دهه به طور مســتمر 
و خســتگی ناپذیر بــه فعالیت تخصصی در بخش هــای مختلف این هنر ادامه داده باشــد؛ 
فعالیت هایی ازجمله: نگارش نمایشــنامه های متعدد، کارگردانی نمایش، تدریس در دانشگاه، 
برگزاری کارگاه های آموزشــی مختلف، تحقیق و پژوهــش، تألیف کتاب، مدیریت هنری و 

راهنمایی و مشاوره ی پایان نامه های دانشگاهی...
از همه ی این ها مهم تر، جناب آقای کیانیان را می توان یکی از معدود کســانی دانست که در 
حوزه ی تئاتر کودک و نوجوان، دارای نظریه و صاحب سبک هستند. نظریه خاستگاه فطری 
تئاتر ایشــان که حدود ســه دهه پیش ارائه شــد و به عنوان راه کاری برای رسیدن به تئاتر 

مخصوص کودک و نوجوان منتشر گردید یکی از این هاست.
در پنج دهه فعالیت جناب آقای کیانیان، ورود ایشان به هر حوزه ای از تئاتر کودک و نوجوان 
با گشــودن دریچه های تازه و چشم اندازهای جدید همراه بوده است. از آن جمله می توان به 

استفاده ای متفاوت از شیوه ی فاصله گذاری در متن و اجرای تئاتر کودک و نوجوان نام برد.
در حوزه ی پژوهش علاوه بر نظریه خاستگاه فطری تئاتر، ایشان تحقیقات ارزشمند و مفیدی 
درزمینــهٔ بازی های نمایشــی، نمایش بازی ها، نمایش و تئاتر خلاق، تئاتر مشــارکتی و... 

داشته اند.
درنهایــت نیز می توان به تلاش و اقدام بزرگ ایشــان در خصوص تأســیس »بنیاد نمایش 
کودک« برای توسعه و تقویت مسائل زیربنایی و بنیادین تئاتر کودک و نوجوان اشاره داشت 
که امید می رود در آینده بتواند به ارتقاء ســطح کیفی آثار، توســعه و ترویج نمایش و ایجاد 
امکانی برای بهره برداری هرچه بیشــتر کودکان و نوجوانان از تئاتر در جای جای کشــورمان 

منجر شود.
ضمن تبریک تولد این هنرمند بزرگ، برایشان آرزوی سلامتی و توفیق روزافزون دارم.

ماجرای دلخوری کامبیز دیرباز از »آقازاده«
کامبیز دیربــاز از ماجــرای دلخوری خود 
نسبت به ســریال »آقازاده« گفت و اینکه 
باعث شده اســت ۲ ماه پایانی فیلمبرداری 

را سر ضبط نرود. 
کامبیز دیرباز در گفتگو با برنامه »اســتودیو 
هشت« رادیو نمایش درباره سریال آقا زاده 
و نقش خود که پیش از این نخواسته است 
درباره اش حرف بزند یادآور شد: من پیش 
از این مصاحبه نکــردم چون گفتم ممکن 

اســت روی پخش سریال تاثیر بگذارد. من قوانین حرفه ای را بلدم و قوانین حرفه ای هم این 
است که در زمان پخش صحبت نکنید.

وی در ادامه درباره نقش شــهنام عنوان کرد: نقش شهنام آن چیزی نبود که از روز اول مرا 
مجاب کردند بازی کنم. اتفاقاتی افتاد که پشــت دستم را داغ کردم که اگر فیلمنامه به طور 

فرض ۲۶ قسمت است باید عین ۲۶ قسمت آماده باشد و بخوانم و بعد بازی کنم.
وی اضافه کرد: ما در آقازاده با هشــت قسمت کار را شروع کردیم من هشت قسمت خواندم 
و طبیعی بود گفتم فلان نقش را دوســت دارم و گفتند آن نقش قرار است سنش پایین باشد 
یعنی دو آقازاده مثبت و منفی ســریال قرار اســت سن شأن پایین باشد و بعد از نقش شهنام 

گفتند.
دیرباز تصریح کرد: اعتمادی که کردیم انتظار داشــتم اعتماد دو طرفه باشــد و درگیر کرونا 
شدیم. بعداً که قرار شد امیر آقایی نقش را بازی کند که از من هم بزرگ تر است کمی دلخور 

شدم که اگر تصمیم عوض شده است چرا این اتفاق اینگونه رخ داد.
وی اضافه کرد: صادقانه بگویم بعد از 15 ســال می خواستم نقش منفی تجربه کنم ولی بعد 
از اینکه ســریال پخش شد همکارانم فکر کرده بودند که مواضعم عوض شده است و نقش 
مکمل و ســه و چهار هم بازی می کنم درحالیکه این طور نیست و من دو سال است خودم را 

حبس کردم و اگر نقش اصلی باشد بازی می کنم.
وی در پاســخ به ســوال مجری که چرا نقش کوتاه بازی کرده است بیان کرد: باید به مردم 
راســتش را گفت قرار بود گره هایی با آن کاراکتر باز شــود آنچه هم در نســخه پخش شده 
موجود اســت همین است و ما آخر داستان می فهمیم شهنام آدم حاج حسن با بازی جمشید 

هاشم پور است. افتخار هم کردم حتی برای چند پلان کنار ایشون بودم.
دیرباز در ادامه یادآور شــد: صادقانه به خاطر دلخوری هایی که در دو ماه آخر کار بوجود آمد 
من کار را رها کردم. من دو ماه آخر فیلمبرداری نبودم. حضور فیزیکی نداشــتم و دودش هم 
در چشم نقش رفت. نمی خواهم نبش قبر کنم ولی این دلخوری بود که از روز اول با من جلو 

آمد از این پس هم فیلمنامه ای که کامل نباشد واردش نمی شوم.
وی در پاســخ بــه اینکه اگر فصــل دوم تولید شــود خواهد بود یا نه عنــوان کرد: یکی از 
کاراکترهایی که زنده ماند شــهنام است و اگر شرایط به گونه ای باشد که شهنام قصه را جلو 
ببرد چرا که نه. با کمال افتخار چون به هر حال من با حامد عنقا و بهرنگ توفیقی دوســتم، 

کدورت ها از بین رفته و متعلق به آن زمان بوده است.

  ده قاب ماندگار در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر 

10 فیلم از گنجینه تاریخ سینمای ایران در 
چهلمین جشــنواره فیلم فجر نمایش داده 

می شود. 
 به گزارش مرکز اطلاع رسانی روابط عمومی 
جشنواره فیلم فجر، 10 فیلم از گنجینه های 
تاریخ ســینمای ایران در بخش »قاب های 
ماندگار« چهلمین جشــنواره فیلم فجر به 

نمایش درخواهد آمد.
در بخــش »قاب های مانــدگار« علاوه بر 

نمایش آثار، نشســت های مفهومی پیرامون این فیلم ها با اجرای  »اکبر نبوی« نویســنده و 
کارشناس سینما برگزار خواهد شد.

بر اســاس این خبر، فیلم های »دیده بان« )ابراهیم حاتمی کیا(، »خانه دوســت کجاست؟« 
)عباس کیارستمی(، »گاو« )داریوش مهرجویی(، »ناخدا خورشید« )ناصر تقوایی(، »عقاب ها« 
)ســاموئل خاچیکیان(، »دست نوشــته ها« )مهرزاد مینویی(، »جاده های ســرد« )مســعود 
جعفری جوزانی(، »پرده آخر« )واروژ کریم مســیحی(، »نیاز« )علیرضا داوودنژاد(، »بچه های 
آســمان« )مجید مجیدی( در خانه جشنواره چهلم )سالن همایش های برج میلاد( بر اساس 

جدول زمان بندی شده که متعاقباً اعلام می شود، روی پرده خواهد رفت.
آثار مورد اشاره از جمله فیلم هایی است که در سال های گذشته از سوی فیلمخانه ملی ایران 

و بنیاد سینمایی فارابی بازبینی و مرمت شده است.

نگاه

خبر

پای صحبت های ایمان صفا بازیگرسینما وتلویزیون:

حتی بازی در نقش آتش نشان هم سخت و خطرناک است!
ایمان صفا درباره نقش خود در سریال »عملیات 
1۲5« و خاطره کار با ســه کارگردان متفاوت 

صحبت کرد. 
 ایمان صفا گفت: من متولد یکم دی سال ۶۲ 
هستم. از ســال ۶8 تئاتر کودک کار می کردم. 
قبــل از ســریال »عملیــات 1۲5« در فیلــم 
سینمایی »قرنطینه« نقشی کوتاه داشتم. بهروز 
افخمی این فیلــم را تدوین می کرد، همان جا 
مرا برای این ســریال دعوت کرد و من هم بدو 
بدو رفتم. قبل از قرنطینه هم تله فیلم »فرصت 
های فردا« را با منوچهر هادی کار کرده بودم.

وی درباره آشنایی خود با منوچهر هادی توضیح 
داد: منوچهر همسایه ما بود و می دانست که من 
از کودکی تئاتر کار می کردم. خیلی از بچه های 
محل از او می خواســتند تا در یک فیلم آنها را 
بازی دهد اما من هیچ وقت به او نگفتم. یک بار 
منوچهر به من گفت که نقش یک موتور سوار 
در »چهارشنبه سوری« اصغر فرهادی را بازی 
کنــم، اما من گفتم که حتمــا باید نقش اصلی 
و یا مکمل باشــد، او به من گفت چه کسی به 
تو نقش مکمل می دهد؟! تا اینکه ۶ ســال بعد 
خودش تله فیلم ســاخت و نقش مکملش را به 

من داد.
بازیگر ســریال »عملیات 1۲5« با بیان اینکه 
این ســریال در 3 فصل بلند ساخته شد، ادامه 
داد: 8 قسمت فصل اول را افخمی ساخت و ۴ 
قســمت آخر را به راما قویدل سپرد، فصل دوم 
آن را محمدرضا آهنج و 1۴ قســمت از فصل 
سوم را مسعود آب پرور ساخت. بعد از آن مدتی 
کار خوابیــد و بعد دوباره بهــروز افخمی کار را 

به دســت گرفت. من به عنوان بازیگر در برابر 
دوربین افخمی راحت تر بودم زیرا او آرام ترین 
کارگردانی اســت که تاکنون دیده ام. از آنجایی 
که افخمی خودش کار را تدوین می کند، هدف 
خود را می شناســد و به همیــن خاطر دیالوگ 
بیــات نمی شــود اما کارگردان هــای جدید از 
تدوین می ترســند، به همین خاطر سکانس ها 

را به کرات می گیرند.
10 دقیقه انرژی مثبت برای حذف یک 

دیالوگ
وی با بیان خاطره ای از »عملیات 1۲5« تشریح 
کرد: در یک ســکانس من با کاوه خداشــناس 
و چند آتش نشــان دیگر از دم زمین چمن می 
آمدیم، دیالــوگ می گفتیم و از کنار قاب خارج 
می شــدیم. از خــارج قاب آمدیــم، کارمان را 
انجام دادیــم، افخمی گفت یک بار دیگر انجام 
دهید، یک بار دیگر ســکانس را گرفتند، بهروز 
افخمی از پشــت مانیتور خود بلند شــد پیش 
مــا آمد، به کاوه گفت عالــی بود، به من گفت 
ایمان فوق العاده هســتی. آمدم بگویم که همه 
چیز شما درست اســت و نگران نباشید، سپس 
رفت و یکباره برگشــت و گفت ایمان اگر این 
دیالوگ را نگویی بهتر است. یعنی 10 دقیقه به 
ما انرژی مثبت داد تا بگوید آن دیالوگ را نگو. 
بازی بازیگر برایش مهم بود. در باکس تدوین 
به پسرش آیدین می گفت که آن پلان را در کار 
بگذار. او می گفت اما اینجا بوم اســت، افخمی 
می گفت اشــکال ندارد، بازی بازیگر در اینجا 

بهتر است و بوم مهم نیست.
صفا افزود: مســعود آب پرور ویژگی های خاص 

خــود را دارد و آقــای آهنج تنــد و اهل بگو 
بخند اســت. من در »عملیــات 1۲5« با همه 
کارگردان ها خوب بودم، شــاید چون اولین کار 
بلند و حرفه ای مــن بود، خاطرات آن در ذهنم 
مانده اما واقعا این آرامش را داشــت. زمانی که 
منوچهر هادی گفت بهروز افخمی گفته ایمان 
را برای ســریالم می خواهم، گفتم چشم، سریع 
به دفتر او رفتم و قرارداد را ســفید امضا کردم. 
بــه هر حال بهروز افخمی  بود و من هم تا آن 

زمان کار سریال نداشتم.
وی ادامــه داد: بعدها که من با علیرضا افخمی 
صحبــت می کــردم، می گفــت مــن مخالف 
صددرصد حضور تو بودم. زیــرا کاراکتری که 
نوشته بودم یک پسر هیکلی، درشت و ورزشکار 

بود.
وعده های مسئولان به آتش نشانان عملی 

نشده
صفا یادآور شد: آتش نشانان ۲۴ ساعت شیفت و 
۴8 ساعت آف هستند اما در همان ۴8  ساعت 
هــم کار می کنند تا بتوانند خــرج خانواده خود 
را تامین کنند. ما فقط یاد گرفتیم هر ســال به 
مناســبت 7 مهر یا سالگرد شــهدای پلاسکو، 
با من یا یکی از دوســتانم که در ســریال 1۲5 
بــازی کردند، در یک برنامــه گفتگو کنیم. اما 
وعده های مسئولین به آتش نشانان عملی نشده  

و آنها جلوی شهرداری تجمع کرده اند.
حتی بازی در نقش آتش نشان هم سخت و 

خطرناک است!
ایــن بازیگر ابــراز داشــت: مــن نقش یک 
آتش نشان را بازی کردم اما بازی آن هم سخت 

است. در سکانسی که پخش شد، آتشی که شما 
می بینید یک آتش مهار شــده است اما همین 
آتش هم خطرناک و ســخت بود. بزرگ ترین 
مشــکل این عزیزان نبود یکسری از تجهیزات 
است. در حادثه پلاسکو فرماندهان آتش نشانی 
می گفتنــد که اگر به جای یک جرثقیل ســی 
طبقه، 5 جرثقیل داشــتیم ممکن بود این اتفاق 
هرگز رخ ندهد. آتش نشانان با قیمت آزاد بنزین 
می زنند. ماشین های آتش نشانی با گازوئیل آزاد 

کار می کنند.
هیچ جای دنیا آتش نشانها رشادت ایرانی 

ها را ندارند
صفا تصریــح کرد: نیروهای آتش نشــانی ۲۴ 
ساعت استرس آمیز را تجربه می کنند. در حالت 
غذا خوردن، استراحت و یا خواب، یکباره صدای 
زنگ شنیده می شود. در کمتر از ۲0 ثانیه همه 
لباس پوشیده حاضر هستند و ماشین ها حرکت 
می کننــد. در خیلــی از مواقع آنها ســریع تر از 
اورژانس میرسند. زمان ساخت سریال یکسری 
فیلم های آموزشــی درباره آتش نشــانان به ما 
نشان می دادند و تقریبا ۴0 درصد آموزش های 
آتش نشانی را یاد گرفتیم. در آن فیلم ها متوجه 

شدیم که در هیچ جای دنیا آتش نشان ها مانند 
آتش نشانان ایرانی رشادت به خرج نمی دهند و 

طبق یک دستورالعمل کار می کنند.
وی افزود: آنهــا جان خود را برای هموطن فدا 
نمی کنند زیرا در این صورت فرمانده  توبیخشان 
می کند. اما در اینجا آتش نشانان جان خود را به 
خطر می اندازنــد تا جان هموطن خود را نجات 
دهند. سکانسی که در آن من ماسک خود را بر 
دهن یک بچه می گذارم، کاملا واقعی اســت. 
ایــن افراد با این میزان از رشــادت و قهرمانی 
خود، درگیر ابزار کار و معیشــت هستند. خیلی 
زود پیر می شوند. کار اجرا هم استرس دارد اما 
در اجرا نهایتا شــما یک سوتی می دهی و تمام 
میشود اما سوتی آتش نشان جان یک انسان را 

به خطر می اندازد.
صفا گفت: هفتاد درصد مردم هنوز مرا با اســم 
حســین لطیفی می شناســند زیرا این سریال 
طی 5 یا ۶ ســال از تلویزیون پخش شــد و به 
عبارتی سر جهازی 1۲5 بودم. کاوه خداشناس 
صمیمی ترین دوست من است، با مجتبی رجبی 
در تماس هســتیم اما هادی دیباجی در تهران 

زندگی نمی کند و کمتر او را می بینیم.

انبوهی از ابهامات حل نشده  درحراج تهران

همه چیز برای فروش!
غیرواقعی بــودن قیمت آثــار، پنهان بودن 
لیســت خریداران، شــائبه  پول شویی، شائبه  
تقلبی و جعلی بودن برخی از آثار، مشــخص 
نبودن معیارهای انتخاب آثار، اسم داوران و... 
به طورکلی شفاف نبودن حراج از دلایلی است 
که باعث می شود همسو با افکار عمومی نگاه 

انتقادی به حراج تهران داشته باشیم.
 حراج تهران و دور شدن از میدان 

هنرهای تجسمی
آشــکارا می توان دید که نسبتی معنادار بین 
حراج تهــران و میدان هنرهای تجســمی 
کشور وجود ندارد. در این حراج به ندرت آثار 
هنرمندان معاصر و جوانی را که سرشــناس، 
موفق و زنده اند را بــه نمایش درمی آوردند. 
عموم تمرکز این بــازار روی آثار هنرمندانی 
اســت که عموماً پا به ســن گذاشته یا فوت 
کرده انــد. رابطه ی ارگانیک حــراج تهران با 
میدان هنر کشور قطع شده است و آثاری که 
امروزه در گالری ها عرضه می شــود خارج از 
افق تصویری حراج تهران است. به هیچ عنوان 
ردی از آثار نمایش داده شــده در حراج را در 
فضای گالری های کشــور نمی بینیم )عموم 
آثار حــراج دوره اخیر متعلق به دهه ی چهل 

و پنجاه هستند(.
در اواخر دهه ی هشتاد وقتی حراج کریستی 
در حوزه خلیج فارس برگزار شــد و برخی از 
آثار هنرمندان ایرانی در این حراج به فروش 
رفت چند سال بعد آنچه در گالری ها مشاهده 
می شد محصول مستقیم ســلیقه ای بود که 
ایــن بازار ســاخته بود. جــدا از اینکه با آن 
آثار همدل و همراه باشــیم مسئله در اینجا 
تأثیرگذاری و رابطه ای اســت که حراج هایی 
ازاین دســت باید با میدان هنر داشته باشند؛ 
یعنــی عموم هنرمنــدان و گالری ها منطبق 
با حراج ها رویکردهــای هنری پیدا می کنند 
و آثار هنری می ســازند؛ اما به نظر می رسد 
حراج تهران در ســاخت زیبایی شناســی و 
ســلیقه  میدان هنر امروز کشور هیچ نقشی 

بازی نمی کند.
در این بازار کیفیت و زیبایی شناسی مورد 

نظر نیست
اما این کوه یخ حراج را باید از چشم اندازهای 
تــازه ای مورد واکاوی قــرار داد. چراکه این 

بازار بر پایه  یک منطق مشــخص و روشن 
پیش نمی رود. هرچقدر بیشتر بر آن متمرکز 
می شوی بیشتر به صحنه سازی بودن و نقش 
بازی کــردن آن پی می بــری؛ و همین امر 
باعث گمانه زنی های بسیاری است که هر بار 

بعد از حراج تهران به راه می افتد.
حراج تهران 10 سال است که برگزار می شود 
)در ابتدا ســالی یک بار و طی سال های اخیر 
سالی دو بار برگزار می شود(. اولین دوره حراج 
تهران در ســال 13۹1 با فروش رقمی حدود 
دو میلیارد تومان کار خود را آغاز کرد و هفته  
گذشــته )دی ماه1۴00( در پانزدهمین دوره  
خود حدود 158 میلیارد فروخته اســت. طبق 
معمول عموم آثار این دوره از هنرمندان نسل 
اول نوگرای ایران اســت. در این دوره طبق 
روال دوره های پیشــین بازهم رکوردشکنی 
اتفــاق افتاد و اثری از پرویــز تناولی با رقم 
چهــارده میلیارد و شــش صد میلیون تومان 
به فروش رسید )به زعم کارشناسان از منظر 
زیبایی شناســی و فرم، این اثر از ضعیف ترین 
آثار تناولی است/ هرچند در این بازار کیفیت 
و زیبایی شناســی موردنظــر نیســت و فقط 
نام و برند هنرمند اســت کــه اهمیت دارد و 
قیمت اثر را بالا می برد(. در درنگی کوتاه بر 
رشــد قیمت فروش آثار در 10 دوره  گذشته 
می توان رشدی حدود 7۹ برابری را مشاهده 
کرد. این رشد به نسبت دیگر بازارهای کشور 
از بازار مسکن )مسکن طی سال های گذشته 
بیشترین رشد قیمت را داشته است( هم رشد 

بالاتری داشته است.
حراج تهران و پدیده  انبار داری

حراج تهران یک تجربه  آسیب زا است چراکه 
یک آکواریوم اســت و واقعیت ندارد؛ در این 
حــراج، هنر کالایی شــده که نه از دســت 
تولیدکننده)هنرمند( بلکه از دســت انباردارها 
به دست خریداران می رسد. تأکید عمده  حراج 
روی افرادی اســت که با همین سیاست کار 
می کنند. سیاست انبارداری. می توان این گونه 
تحلیل کرد که حراج تهران نوعی بده بستان 
اســت بین انباردارهای میدان هنر، بی شک 
تفاوتی هســت بین انبــاردار و مجموعه دار، 
مجموعه دارهــا عمومــاً فعالیتی روشــن و 
پویا دارند، آثارشــان را در بازارهای مختلف 

عرضه می کنند و گاه اثــری می خرند و گاه 
می فروشند اما انباردار پدیده  دیگری است.

انباردارهــا منجر به کاهش اســتانداردهای 
هنری و زیبایی شناســانه می شــوند و فقط 
نوعی خاصــی از کالا )که انبارهایشــان از 
آن پر اســت( را عرضه می کنند و دراین  بین 
توانایــی نخبگانی را نیز به شــدت محدود و 
تضعیف می کنند. به عبارتی دیگر حراج تهران 
میدانی اســت با ماهیت ساختگی، یعنی فاقد 
راهبــران مؤثری اســت که قادر بــه ایجاد 
اقتصادهای بادوام لازم برای حفظ آثار هنری 
مستقل هســتند. به طورکلی نسبت معناداری 
بین قیمت های ارائه شــده در حراج و قیمت 
آثــار در گالری ها وجود نــدارد. به طور مثال 
در ایــن دوره آثار یکی از هنرمندان رشــد 
380 درصدی داشــته است. جالب اینجاست 
همین هنرمند در آخرین نمایشــگاهش که 
دریکی از گالری های به نسبت موفق تهران 
برگزار شــد هیچ یک از آثارش را نتوانســت 
بفروشــد و گالری همه  کارهــا را به هنرمند 
برگردانده است. حال این سؤال پیش می آید 
که آیــا خریدارهای حاضــر در حراج تهران 
نمی توانســتند از همــان گالری یــا از خود 
هنرمند با یک بیســتم قیمت، اثری خریداری 
کنند؟ چــه اتفاقی می افتد کــه اثر هنرمند 
موردنظر بــا قیمتی 380 برابر قیمت اولیه به 
فروش می رســد )بین همــان قیمت اولیه و 
قیمت واقعی هنرمند در گالری هم فاصله ی 
زیادی وجود دارد(؟ آیا جز این است که یکی 
از همــان انباردارها که بــازار را می گردانند 
تعداد زیادی اثر از این هنرمند فراموش شــده 
در اختیار دارد و می خواهد با این ترفند قیمت 
کالای خود را چندین برابر کند. ازاین رو است 
که این حراج و قیمت هایش نه مشــروعیت 
دارد و نه حمایت مردمــی و احتمالًا خود را 
بی نیــاز از آن می داند. بی شــک پیامد پدیده  
حراج تهران نه در خدمت ایجاد شور و انگیزه 
در میدان هنرهای تجسمی کشور بل در کار 
دامن زدن به سرخوردگی در میدان فرهنگی 

و جامعه ی هنری است.
 آب کردن کالاهای انباری به اسم زایش 

مدرنیسم ایرانی 
حــال بیایید کمی ریزبینانه تر بر این کوه یخ 

نور بتابانیم تا بل دســتگیرمان شــود در این 
بازار چه می گذرد. در دورانی زندگی می کنیم 
که نزدیک به 50 کشور درحال توسعه ازنظر 
فنی ورشکسته اند و کشورهای شکست خورده 
تلقی می شوند. ســرانه تولید ناخالص داخلی 
حــدود 100 کشــور درحال توســعه کمتر از 
ســرانه آن ها در اواخر قرن بیستم است. در 
جهان نزدیک به ســه میلیارد نفر با کمتر از 
دو دلار در روز زندگــی می کنند. حدود یک 
میلیارد و ســیصد میلیون نفــر در فقیرترین 
کشورهای درحال توسعه با کمتر از یک دلار 
در روز زندگــی می کنند. تعــداد پناهندگان 
اقتصادی بیش از 1۲5 میلیون نفر است. آمار 
افــرادی که در جهان نمی توانند بخوانند و یا 
بنویسند، آب آشــامیدنی سالمی ندارند یا در 
اثر بیماری های قابل پیشگیری جان خود را از 
دست می دهند، به همان اندازه شگفت انگیز 
است. امروزه در کشور خودمان نیز به واسطه  
تحریم ها و سیاســت های غلط دولت پیشین 
شــرایط اقتصادی سختی را تجربه می کنیم. 
مادامی که حراج تهران نجومی می فروشــد 
بســیاری از هنرمندان پایتخت نشین از پس 
اجاره خانه ها برنیامد و به حاشیه ها کوچ کرده  
و یا کارگاه هایشان را تعطیل و به شهرستان ها 
نقل مــکان کرده اند. برخی از هنرمندان حتی 
توان خرید رنگ و بوم و قلم مو را نیز ندارند. 
حال در چنین وضعیتی نرخ رشد پانزدهمین 
دوره حراج تهــران رکورد ادوار گذشــته را 
می شکند و به شکل بی سابقه ای 158 میلیارد 
و 8۹0 میلیون تومان مجموع فروش کل آثار 

فروخته شده اش می شود.
بــه نظر می رســد متصدیان این بــازار که 
ســابقه  مدیریت در ســطوح بــالای مراکز 
فرهنگی هنری کشور را نیز دارند می خواهند 
را پشت  اجتماعی شان  شکست های سیاسی 
پدیده هایی چون حــراج تهران جبران کنند؛ 
اما انــگار نمی دانند که اشــتباهات مهلکی 
انجــام داده  و فرصت هایشــان را ازدســت  
داده انــد. آن ها خود مقصــر افزایش فقر در 
جامعه هستند و طی دهه های گذشته پیوسته 
شــیب ناامیدی مردم از دولت را تندتر کرده  
و شکاف طبقاتی را تشدید کرده اند. در همه  
حوزه های سیاســی، اجتماعــی، اقتصادی و 

فرهنگــی نابرابری ها را بیشــتر و جامعه را 
چندقطبی و نارضایتی های تاریخی و کنونی 
را تشــدید کرده اند. به نظر می رســد حراج 
تهران نمــاد و نمود گفتمــان اصلاح طلبی 
است، عدم کارایی، بی نظمی سیاسی، رانت، 
و... منافع فردی  انحصارطلبی،  اقتدارگرایی، 

گفتمانی که جامعه را به ســمت گسستگی 
و ناامیدی پیش برده اســت. اوج ژست کار 
فرهنگی اصلاح طلبــان را می توان در حراج 
تهران مشــاهده کرد. همین قــدر ویترینی 
و آکواریومــی و بــه دوراز جامعه )زیســت 
جهــان( و میدان هنــری. همین قدر بیگانه 
با وضع موجود و ســتایش گر ســرمایه داری 
و کالایی ســازی. متصدیان فرهنگ دوران 
اصلاحات امروزه در کارناوالی با پز دمکراسی 
منطبق با منطق مبتنی بر بازار ســرگرمی، 
فروش و خصوصی ســازی در کار خصوصی 
شدن هنر هســتند و در اتفاقی سهمگین اثر 
هنری را به مثابه ی کالایــی لوکس و اخته 
پیش می کشــند، ازاین رو مشــغول کســب 
هویت و ثروت از فاجعه هستند. حراج تهران 
نمود شکســت جمعی گفتمان اصلاح طلبی 
اســت که با دمیدن بر شــعار آزادی خواهی، 
خصوصی سازی را دامن زده  و ازاین رو است 
که هر خبر از آن، جامعه را ناامید، خشمگین 
و غمگین می کند. جامعه ای که طی هشــت 
سال گذشــته در تحقق انتظارات خود ناکام 
مانده اســت. این رویداد در هر دوره پشــت 
ســر خود انبوهی از ابهامات حل نشده باقی 
می گذارد بااین همه مدام دارد میدان خودش 
را ســازمان یافته تر می کند و بــه گونه های 
مختلفی مشــروعیت می خرد. کتاب سازی 
می کند، تاریخ هنر می نویسد، موسسه هنری 
ثبــت می کند، خبرنگار و منتقد تولید می کند 
و به اسم »زایش مدرنیسم ایرانی« کالاهای 
انباردارهایش را آب می کند. در معنای عام تر 
به جای گسترش هنر در جامعه و ایجاد نشاط 
در کشــور یک بازار خویشاوندی ساخته که 
طی 10 ســال مدام فربه شــده اســت. هر 
منتقــدی که نــگاه منصفانــه و خرد محور 
داشته باشد می داند حراج تهران نه تنها یک 
موفقیت جمعی نیســت بلکه نمودی است از 

افزایش نابرابری.
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عصر یخبندان در راه:

تردد در جاده های خراسان شمالی صرفاً با 
زنجیر چرخ

رئیــس پلیس راه خراســان شــمالی 
از اجبــاری شــدن تــردد خودروها در 
محورهــای مواصلاتــی اســتان بــا 

زنجیرچرخ خبر داد.
سرهنگ رحمان اسپیدکار در گفت وگو 
با ایســنا اظهــار کرد: هــم اکنون در 
محورهای مواصلاتی استان شاهد بارش 
برف و وقوع کولاک هســتیم که سبب 
ایجــاد محدودیت هایی در عبور و مرور 

خودروها شد.
وی ادامه داد به خاطر شــرایط جوی نامساعد و بارش شدید برف، تردد خودروها در محورهای 

مواصلاتی خراسان شمالی صرفاً با زنجیر چرخ امکانپذیر است.
رئیس پلیس راه خراسان شمالی ادامه داد: تردد تریلی نیز در گردنه های استان از جمله گردنه های 

امین الله و اسدلی ممنوع شده است.
اسپیدکار با تاکید بر اینکه رانندگان از مسافرت های غیر ضروری صرف نظر کنند، تاکید کرد: تنها 
در صورتی که خارج شدن از شهرها ضروری است، پیش از سفر حتماً از وضعیت راه ها اطلاع پیدا 

کرده و به توصیه های ماموران پلیس، راهداری و هلال احمر توجه داشته باشند.
وی گفت: رانندگان حتماً از صحت عملکرد سیستم گرمایشی خودرو نیز اطمینان حاصل کرده و 

لباس گرم، غذا و تجهیزات زمستانی نیز به همراه داشته باشند.
رئیس پلیس راه خراســان شمالی اظهار کرد: یکی از مشکلاتی که ماموران ما در جاده ها با آن 
مواجه می شوند، عدم آشنایی رانندگان با بستن زنجیر چرخ است؛ لذا درخواست می شود رانندگان 
ضمن همراهی زنجیرچرخ، با نحوه استفاده و بستن آن نیز آشنا باشند تا به زحمت و دردسر نیفتند.

  روند افزایشی بستری بیماران کرونا در 
خراسان رضوی  

اطلاع رسانی  و  مسئول کمیته رســانه 
کووید 1۹ دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
بیماران  بســتری  افزایشی  روند  گفت: 
مبتلا به کرونا در مناطق تحت پوشش 
این دانشگاه و خراسان رضوی همچنان 

ادامه دارد.
دکتر محمد پهلوان خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر 311 بیمار مبتلا به کرونا و یا 
مشکوک به کرونا در مراکز درمانی تحت 
پوشش دانشگاه بستری هستند که 8۲ 

تن از آنان در بخش های مراقبت ویژه بستری هستند.
وی با اشاره به اینکه روند مراجعه به مراکز سر پایی نیز افزایش محسوسی داشته، تصریح کرد: 
بهترین راهکار برای پیشگیری از ورود به موج جدید کرونا، رعایت دستورالعمل های بهداشتی و 

تکمیل واکسیناسیون است.
مســئول کمیته رسانه و اطلاع رسانی کووید 1۹ دانشگاه علوم پزشکی مشهد با بیان اینکه تمام 
سطوح خدمات رسانی در حوزه های بهداشت و درمان برای خدمات رسانی به بیماران در آمادگی 
کامل قرار دارد، تصریح کرد: ویروس امیکرون قدرت انتقال و انتشار بالایی دارد و بهترین راهکار 
برای پیشگیری از ابتلا به آن رعایت دستورالعمل های بهداشتی، حفظ فاصله اجتماعی، استفاده از 

ماسک و همچنین تکمیل واکسیناسیون است.
پهلوان با اشاره به اینکه پس از گذشت پنج تا ۶ ماه از زمان دریافت دوز دوم واکسن میزان ایمنی 
بدن نســبت به ویروس کووید 1۹ کاهش می یابد، تصریح کرد: تمام گروه های سنی بالای 18 
ســال که سه ماه از زمان دوز دوم واکسن آن ها گذشته، لازم است نسبت به دریافت دوز سوم و 

حفظ ایمنی بدن در برابر کرونا اقدام کنند.
وی تاکید کرد: در صورت بروز علائمی شبیه به سرماخوردگی افراد برای بررسی بیشتر می توانند 
به مراکز ســطح یک که شامل مراکز خدمات جامع ســلامت و درمانگاه ها، مراجعه و از حضور 

مستقیم در بیمارستان ها خودداری کنند.

  محل اسکان اضطراری در محورهای 
خراسان شمالی آماده شد

مدیر عامل جمعیت هلال احمر خراسان 
شــمالی گفت: در حال حاضر 1۶ محل 
اســکان اضطراری در شهرستان های 
بجنورد و مانه و سملقان برای مسافران 

در راه مانده آماده شده است.
ابوالفضل محبان روز گذشــته به ایرنا 
اظهار داشــت: تاکنون به 880 مسافر 
امداد رسانی شده و سه نفر از مسافران  
گرفتاران در برف و کولاک نیز توســط 
خانه هلال امر چناران شــهر اســکان 

اضطراری داده شده اند.
وی با بیان این که تا کنون  به۲۲0 خودرو که در کولاک و برف گرفتار شده بودند نیز  امدادرسانی 

شده است افزود:  امداد رسانی به مسافران محورهای خراسان شمالی هم چنان ادامه دارد.
وی با بیان این که هم اکنون نیروهای امداد و نجات در محورهای اســتان حضور دارند افزود: 
150نفر از امدادگران و نجاتگران جمعیت هلال احمر در قالب31 تیم عملیاتی و ۴0خانه هلال 

در سطح استان در حال امدادرسانی به گرفتاران در برف و کولاک هستند.
وی افزود: تیم های عملیاتی جمعیت هلال احمر تا پایان شرایط جوی و مساعد شدن هم چنان 

در محورهای مواصلاتی استان حضور خواهند داشت.

  سقوط اسکلت ساختمان منجر به قطع 
برق در مناطقی از مشهد شد

مدیرکل بحران اســتانداری خراســان 
رضوی گفت: سقوط اسکلت ساختمان 
نیمه کاره در خیابان فلاحی مشهد منجر 
به قطع برق شده است و تلاش ها برای 

اتصال دوباره آن ادامه دارد.
محســن نجات روز گذشــته در گفت 
و گو با ایرنا افــزود: همچنین وزش باد 
شــدید در خیابان راهنمایی ۲8 موجب 
سقوط داربســت و قطع برق شده است 
و نیروهای شرکت برق مشغول عملیات 

برای رفع مشکل هستند.
وی اضافه کرد: این سقوط ها به خاطر ناپایداری سازه و وزش باد شدید رخ داده است.

مدیرکل بحران استانداری خراسان رضوی اظهار کرد: همچنین در مسیر مشهد- نیشابور، کلات 
و رباط ســفید بارش برف منجر به لغزندگی جاده شــده است و  عوامل راهداری عملیات شن و 

نمک پاشی در جاده انجام داده اند.
نجات در عین حال تاکید کرد: محورهای مواصلاتی منتهی به شهرســتان مشهد باز و تردد در 

آنها برقرار است.
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گزارشی از یک فرصت اقتصادی که به کار گرفته نمی شود:

پرورش ماهی تیلاپیا؛ ظرفیت مغفول در خراسان شمالی
پرورش ماهی تیلاپیا که به دلیل داشتن شاخص های نظیر 
امکان تطابق با محیط جدید، تولید مثل سریع و رشد مناسب 
جایگاه ویژه ای برای تامین پروتئین مورد نیاز جامعه را دارد 

اما از این ظرفیت در خراسان شمالی استفاده نمی شود.
ماهی تیلاپیا بعد از کپور ماهیان دومین ماهی پرورشــی از 
نظر میزان تولید در جهان اســت کــه می تواند منبع تولید 

پروتئین برای استان و کشور هم باشد.
به گفته کارشناســان حوزه محیط زیســت ماهی تیلاپیا 
بزرگتریــن مهاجــم و خطر برای گونه هــای آبزی بومی 
کشورمان شناخته شده اســت اما همین ماهی مهاجم هم 
اینک در بیشتر کشورها در اســتخرها و حتی در آب های 
نامتعارف پرورش داده می شــود و اکنون ســهم زیادی از 

صادرات را به خود اختصاص داده است. 
ماهی تیلاپیا چند سالی است از طریق واردات به لحاظ ارزان 
تر بودن جای خود را در ســفره های مردم بازکرده است اما 
برای پرورش این ماهی سخت گیری های زیادی می شود 
و هم اینک در تعدادی از اســتان های سطح کشور به طور 
محدود مجوزهایی داده شده است در حالی که می توان در 

مناطقی که به آب های آزاد راه ندارد پرورش داده شود.
یکی از کارشناسان حوزه شیلات خراسان شمالی گفت: یکی 
از خصوصیات بارز این ماهی سازگاری با هرنوع شرایط آب 
و هوایی و محیطی اســت به طوری که می تواند دامنه ای 
از تغییرات شــرایط محیط از جمله شوری آب، تغییر دما را 
تحمل کند و درآب های خیلی آلوده یا آب هایی که اکسیژن 

کمی دارند نیز دوام بیاورد.
مهندس پرویز  رحمانی گفت: در برخی از کشورها از جمله 
چین این ماهــی را حتی در فاضلاب هم پرورش می دهند 
و این ها واقعیت هایی اســت که این گونــه دارد اما همین 
ویژگی هایی که باعث شده این گونه برای پرورش، مناسب 
باشــد می تواند از بعد دیگری برای محیط زیســت ایجاد 
مشکل کند چرا که گونه با دوامی برای رودخانه ها و تالاب 
ها و سایر آب های آزاد مهاجم شمرده می شودٔ و پرورش 
آن باید طبق برنامه علمی و اصولی در محیط بســته انجام 

شود تا ضربه ای به ماهیان بومی وارد نشود.
وی افــزود: این ماهــی نرمش اکولوژیکــی بالایی دارد و 
می تواند تمام آب ها را به اشغال خود در بیاورد، شرایط پذیری 
و سازگاری بالای این گونه ماهی باعث تولید آسان و ارزان و 
مقرون به صرفه بودن آن برای تولیدکننده و مصرف کننده 
شده اما در صورتی که به آب های آزاد راه یابد می تواند به 

راحتی جایگزین گونه های بومی شود.
رحمانی اظهار داشــت: با وجود مهاجمی بودن اما این گونه 
ماهی در آب هایی که تا حدودی شور هستند قابلیت پرورش 
دارد ظرفیتی برای ایجاد آبزی پروری است چرا هم اینک با 
کاهش کیفیت منابع  آبی فعالیت در برخی زیر بخش های 

کشاورزی انجام پذیر نیست.
پرورش ماهی تیلاپیا؛ ظرفیت مغفول در خراسان شمالی

یکــی از تولید کننده هــای ماهی نیز با بیــان اینکه هم 
اینک هزینه های آبزی پروری افزایش یافته اســت گفت:  
خشکســالی و کاهش منابع آبی خسارت زیادی به پرورش 

دهندگان ماهی در این استان وارد کرده است.
فرزین فیروه ای افزود: علاوه بر کاهش منابع آبی هم اینک 
قیمت خوراک ماهی نیــز از افزایش چندانی برخوردار بوده 
است که بعضا برای خرید دچار مشکل هستیم؛ در این استان 
کارخانه خوراک ماهی وجود ندارد باید از سایر استان ها تهیه 

کنیم که این امر نیز باعث افزایش هزینه ها خواهد شد.

وی به تولید ماهی تیلاپیا اشــاره ای کرد و افزود: با وجود 
اینکه اداره کل حفاظت محیط زیســت در خصوص مجوز 
تولید این گونه ماهی ســخت گیری می کند اما هم اینک 
در برخی از استان ها انجام می شود، خطه خراسان شمالی 
استانی کویری نیســت اما مناطقی مثل شهرستان گرمه، 
اســفراین و جاجرم به  آب های آزاد از جمله رودخانه های 
دائمی راه نــدارد از این اداره کل مــی خواهیم که در این 

مناطق مجوز ها در این خصوص داده شود.
ایــن تولید کننده ماهی با بیان اینکــه تیلاپیا در آب های 
نامتعارف و شــور پرورش داده می شود اظهار داشت: منابع  
آبی اســتان در سال های گذشته از کیفیت بالایی برخوردار 
بود اما در سال های اخیر در برخی از مناطق کیفیت خود را 
از دست داده است که هم اینک باید به فکر گونه های جدید 
از جمله این نوع ماهی باشــیم که با کاهش تولید این ماده 

پروتینی مواجه نشویم.
یک تولید کننده دیگر آبزیان نیز با بیان اینکه در این سال 
ها با بحران کاهش دبــی منابع آبی و حتی کیفیت مواجه 
هستیم افزود: اما باید نگذاریم تا تولید این مواد پروتینی در 

استان پایین بیاید.
کریم نورنهال بر ایجاد اشتغال نیز تاکید کرد و اظهار داشت: 
می توان با فعالیت در حوزه شیلات در استخرهای کوچک 
و پیش ساخته به پرورش  این گونه ماهی پرداخت که حتی 

می توانیم به صادرات آن نیز فکر کرد. 
وی افزود: پرورش ماهی تیلاپیا باید در محلی مداربســته 
انجام شود و امکان ورود این ماهی به منابع آبی دائمی نباشد 
و اما در صورتی که وارد شود با توجه به ماهیت آن در دمای 

زیر 1۲ درجه سانتی گراد از بین می رود.
وی با بیان اینکه پرورش ماهی تیلاپیا هم اینک بیشتر در 
جهــان جنبه تجاری دارد افزود: با وجود اینکه بســیاری از 
کارشناسان بر کیفیت پایین این ماهی نسبت به گونه های 
بومی ماهی در کشــور اشاره کرده اند اما سالانه به صورت 
فیله با وجود انتقاد های فراوان به کشور وارد می شود، ما نیز 
باید از این فرصت استفاده کنیم و علاوه بر تامین بخشی از 
نیاز  اقشار کم درآمد باید به فکر صادرات آن به کشورهای 

دیگر باشیم.
این تولید کننده آبزیان در خراســان شمالی گفت: با وجود 
اینکه این نوع ماهی از کیفیت بسیار بالا برخوردار نیست اما 
در مجموع تیلاپیا جزو ماهی های خوب است و اگرچه شاید 
تغذیه سهل گیرانه و همه چیز خواری داشته باشد اما برخلاف 
شایعات لجن خوار نیست، با این حال تولید این ماهی بیشتر 
جنبه اقتصادی دارد زیرا این ماهی با تغذیه ارزان به سرعت 
رشد می کند و می تواند درآمدزایی خوبی برای فعالان حوزه 

آبزی پروری و جوانان ایجاد کند.
نورنهال افزود: تیلاپیا ماهی جنجالی است که گفته می شود 
در آب های نامتعارف در چین تغذیه می شــود و اخیرا مجوز 
پرورش آن در برخی از استان های کشور نیز داده شده است، 
در این خصوص ابهامات زیادی وجود دارد باید کارشناسان 
حفاظت محیط زیست و شیلات در این راستا برنامه جامعی 
داشته باشند و معایب و مزایای پرورش اینگونه ماهی تجاری 

را بیشتر تشریح کنند تا ابهامات آن رفع شود.  
رونق صنعت آبزی پروری با تیلاپیا  

مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
بر تولید ماهیان ســازگار با شرایط سخت آبی تاکید کرد و 
گفت: گونه تیلاپیا در شــرایط نامساعد آبی سازگار دارد که 
پرورش این گونه ماهی هزینه های تولید را نیز به یک سوم 

کاهش می دهد.
مهندس مهدی میرقراچولو اظهار داشت: ماهی تیلاپیا گونه 
ای است که نسبت به کم آبی، وضعیت کیفیت آب و حتی 
شــوری تحمل دارد که هم اینک در بسیاری از کشور ها از 
ظرفیت این ماهی در صنعت آبزی پروری استفاده می شود 
و ســالانه تولید انبوهی در این گونه وجــود دارد که صادر 

خواهند کرد.
وی با بیان اینکــه پرورش ماهی تیلاپیا در اســتخرهای 
کشاورزی انجام می شود گفت: همچنین این گونه ماهی در 
استخرها پرورش داده می شود که آب خروجی از آن به آب 

های جاری خاتمه پیدا نکند.
وی افزود: این ماهی به دلیل رشد سریع، طول دوره پرورش 
کوتاه، مقاوم بودن به کم آبی، تکثیر آسان، مقاومت در برابر 
بیماری ها و امکان پرورش در آب های غیرمتعارف شــور و 
لب شور و کیفیت مناسب گوشــت، به عنوان دومین ماهی 

پرورشی رایج در دنیا شناخته می شود.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
گفت: امــا با این وجود تیلاپیا یکــی از گونه های مهاجم 
شناخته شده در جهان اســت که با وجود جثه کوچک، به 
دلیل همه چیزخوار بودن، تکثیر زیاد، مقاومت بسیار نسبت 
به شــرایط محیطی و کنترل دشوار، عرصه را بر گونه های 
بومی تنگ می کنــد، که مزارع پرورش آن باید در مناطقی 

ایجاد شود که آب های آزاد نداشته باشند.
میرقراچولو افزود: استخرهای کشاورزی در شهرستان های 
گرمهٔ جاجرم و اســفراین در خراسان شمالی راهی به آب 
هــای آِزاد ندارند که بهترین مکان برای این مهم اســت 
اما اداره کل حفاظت محیط زیســت در دادن مجوز به این 
اســتان سخت گیری می کند این در حالی است که اکنون 
پنج استان کشور شامل قم، سمنان، یزد، خراسان جنوبی و 

کرمان مجوز تکثیر و تولید ماهی تیلاپیا را دارند.
وی گفت: ماهی تیلاپیا در شــرایط دمایــی زیر 1۲ درجه 
سانتی گراد زنده نمی ماند، در فصل زمستان در هیچ منطقه 
ای از استان نیست که دمای آن به زیر 1۲ درجه سانتی گراد 
نرسد، این گونه از ماهیان اگر در آب های آزاد باشد تحمل 
دمایی این درجه از حرارت را ندارد که اگر حتی به آب های 

آزاد این منطقه راه پیدا کند در فصل سرد خواهد مرد.
طبق آمار سال ۲017 بیش از ۶ میلیون تن ماهی تیلاپیا 
در دنیا تولید می شود که عمده تولید کنندگان کشورهای 
چین، اندونزی، ویتنام، مصر بنگلادش و مالزی هستند، 
همچنین براســاس آمارها کشور هند یکی از مخالفان 
تولید ماهی تیلاپیا بود که از سال ۲00۹ با شروع تولید 
توانسته سالانه بیش از ۲0 هزارتن از این ماهی را تولید 

کند.
مصرف سالانه فیله ماهی تیلاپیای وارداتی در کشور بیش 
از 1۲ هزارتن اســت که به نظر می رســد با وجود ظرفیت 
تولید این ماهی در کشور ما هنوز برای پرورش این ماهی در 

محیط های بسته نیز سخت گیری می شود.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی با 
بیان اینکه ماهی تیلاپیا در چهار فصل در شرایط گلخانه ای 
قابل تکثیر است گفت: می توان در استخرهای پیش ساخته 

فضای تولید و تکثیر را فراهم کرد.
میرقراچولو با بیان اینکه در هر یک متر مربع می توان بیش 
از 50 قطعه ماهی تراکم داشته باشیم افزود: تولید این گونه 
ماهی در هر ۶ ماه اتفاق می افتد در حالی که ماهیان گرمابی 
در مدت ۹ ماه تولید خواهند شد که کوتاهی عمر تولید هزینه 

ها را بســیار پایین خواهد آورد همچنین این ماهی با انواع 
خوراک ها پرورش داده می شود.

مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
گفــت: یکهزار و ۶00 تن انواع ماهــی در مزارع گرمابی و 
سردابی استان در ۹ ماه سال جاری تولید شد که در مقایسه 

با مدت مشابه پارسال ۲00 تن بیشتر بوده است.
میرقراچولو اظهار داشت: پیش بینی می شود تا پایان سال 
جاری بیــش از ۲ هزار و 500 تن انــواع ماهی گرمابی و 

سردابی در مزارع استان تولید شود.
وی افزود: هم اینک ۹۲ مزرعــه پرورش ماهی گرمابی و 
۹7 مزرعه ســردابی در استان وجود دارد که یشترین ماهی 
تولیدی در مزارع شامل آمور، کپور، فیتوفاگ و قزل آلا است.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان شمالی 
گفت: تنها در حدود یک هشتم منابع آبی استان صنعت آبزی 
پروری ایجاد شده است در حالیکه ظرفیت بسیار بالایی برای 

فعالیت در این بخش اقتصادی وجود دارد.
وی افزود: خراســان شمالی از ۴1 رودخانه فصلی و دایمی، 
ســه هزار دهنه چشمه، چهار هزار و 303 حلقه چاه عمیق، 
نیمه عمیق و دستی، ۶37 رشته قنات و هشت سد از ظرفیت 
های خوبی برای توسعه صنعت آبزی پروری برخوردار است.
وی مزیت پرورش ماهی را در استان علاوه بر اشتغال برای 
جوانــان و درآمدزایی بهره گیــری از آب برای بخش های 
کشاورزی اعلام کرد و اظهار داشــت: رویکرد توسعه این 
اســتان بر مدار کشاورزی است و آنان می توانند همزمان با 
استفاده از آب حتی استخرهای کشاورزی، از آب آن نیز برای 

تولید محصولات کشاورزی بهره گیرند.
خشکسالی و کاهش دبی منابع آبی استان حیات آبزیان را به 
خطر انداخته است که برای رهایی از این وضعیت نامساعد 

آبی چاره اندیشی شود.
میرقراچولو  اظهار داشت: خشکسالی های اخیر که منجر به 
کاهش دبی و کیفیت آب رودخانه ها، چشــمه ها و چاه ها 
شده است که پرورش دهندگان آبزی پروری را در این خطه 

با مشکل مواجه کرده است.
وی افزود: بروز خشکســالی پی در پی علاوه بر اینکه دبی 
منابع آبی را کاهش داده اســت باعث کاهش کیفیت این 
ذخایر نیز شده است که بعضا در برخی از مناطق این استان 
هم اینک با شوری و ســختی آب مواجه هستیم که آبزی 

پروری را در معرض نابودی قرار داده است.
به گزارش ایرنا؛ خشکسالی در سال جاری بیش از ۲۶ هزار 
میلیارد ریال به بخش کشاورزی این استان از جمله باغی، 

زراعی، دامی و شیلات خسارت زد.
ممنوعیت پرورش ماهی تیلاپیا 

معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیست خراسان شمالی 
با بیان اینکه پرورش ماهی تیلاپیا در این استان با ممنوعیت 
مواجه است گفت: در این استان رودخانه های دائمی وجود 
دارد به همین دلیل پرورش این گونه ماهی که برای ماهیان 

بومی مهاجم محسوب می شود .
حبیب لشکری افزود: سازمان حفاظت محیط زست به استان 
های کویری و اســتان هایی که منابع آبی از جمله رودخانه 

دائمی، تالاب ها ندارند تنها اجازه پرورش داده است.
وی اشاره ای به تولید با صرفه این ماهی کرد و افزود: اما این 
اداره کل نیز صدور مجوز برای برخی از مناطق این استانن 
به صورت پرورش در استخرهای کشاورزی و فضای گلخانه 
ای پیگیر بوده است و مکاتباتی در این خصوص انجام داده 

ایم اما تاکنون پاسخی از سوی کشور دریافت نکرده ایم.

بانک های خصوصی سرمایه مردم خراسان شمالی را در استان سرمایه گذاری کنند
استاندار خراسان شــمالی گفت: بانک های خصوصی استان 
ســرمایه های سپرده شــده مردم را در همین استان سرمایه 

گذاری کنند.
محمدرضا حسین نژاد در جلسه شورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی که ۲۹ دی برگزار شــد، اظهار کرد: حتی ســرمایه 
گذاری نیمی از ســرمایه مردم در استان از سوی این بانک ها 

پذیرفتنی نیست.
وی تاکید کرد: باید تمامی سرمایه های مردم این استان که در 
بانک های خصوصی ســپرده شده اند در همین استان سرمایه 
گذاری شود و اگر این امر برای این بانک ها  صرفه اقتصادی 

ندارد باید بانک های خود را از این استان جمع کنند.
حسین نژاد افزود: بانک های دولتی و خصوصی استان باید در 

راستای حل مشکلات بخش تولید استان حرکت کنند.
وی ادامه داد: تولیدکنندگان استان به دنبال دریافت تسهیلات 
و ســرمایه در گردش برای ایجاد تعادل در زمان نوسان قیمت 
ها هستند اما سقف پرداخت تسهیلات بانک های دولتی استان 

محدود است و بانک های خصوصی منابع خود را در سایر استان 
ها سرمایه گذاری می کنند.

نماینده عالی دولت در استان در ادامه بر تعیین تکلیف وضعیت 
واحدهای تولیدی راکد استان نیز تاکید کرد و گفت: عدم تعیین 
تکلیف ایــن واحدها کمکی به صاحبان این واحدهای تولیدی 
نمــی کند و علاوه بر آن ممکن اســت موجب شــود تا حتی 

دستگاه ها نیز دیگر مورد استفاده قرار نگیرند.
حســین نژاد گفت: در ســفر هیات دولت به خراسان شمالی 
افزایش سقف اختیارات استان در زمینه های مختلف را مطالبه 
خواهیم کرد.حسین نژاد در بخش دیگر سخنان خود به افزایش 
ارتباطات استان با کشورهای همسایه اشاره داشت و افزود: باید 

نیازهای کشورهای همسایه شناسایی و در استان تولید شود.
وی ادامــه داد: همزمان بــا پیگیری  های کشــور از طریق 
دیپلماســی برای ایجاد بازارچه و گذر مرزی در استان، فعالان 
اقتصادی استان نیز باید پیگیر این موضوع باشند و تلاش کنند 

ارتباطات استان با این کشورها افزایش یابد.
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نگاه آماری به عملکرد زنان فوتبال ایران در 
اولین گام جام ملت های آسیا

تیم ملی فوتبال زنان هنــد در دیدار با ایران از 
نظر آماری تیم برتر بود.

به گزارش ایسنا، تیم ملی فوتبال زنان ایران در 
اولین دیدار خــود از جام ملت های فوتبال زنان 
آسیا در ورزشــگاه دی وای پاتیل بمبئی مقابل 
هند میزبان به میدان رفت و در پایان به تساوی 

بدون گل دست پیدا کرد.   
آمار حاکــی از برتری تیم هند در این دیدار بود 

اما ملی پوشــان ایران موفق شــدند در اولین حضور خود در جام ملت های آسیا یک امتیاز را 
کسب کنند.  

میزبان این مســابقات ۶۴.1 درصد مالک توپ  و میــدان بود و در مقابل ایران 35.۹ درصد  
مالکیت توپ و زمین را در اختیار داشت.

هند در این مسابقه ۲۴ شوت به سمت دروازه ایران زد  که پنج شوت آن در چارچوب بود اما 
ایران هشت شوت داشت که تنها یک شوت آن در چارچوب بود.  

هــر دو تیم در تعداد کارت های زرد برابر بودند. از ایران ثنا صادقی و از هند مانیشــا کالیان 
کارت زرد گرفتند.  

دو تیم کارت قرمز دریافت نکردند. 

  رکورد تاریخی درخواست خرید بلیت جام 
جهانی 2۰22 قطر

نشریه قطری از رکورد تاریخی درخواست خرید 
بلیت مسابقات جام جهانی ۲0۲۲ خبر داد.

نشریه »الرایه« قطر تیتر یک چاپ دیروزش به 
اتفاق تاریخی در آغاز بلیت فروشــی مسابقات 
جام جهانی فوتبــال ۲0۲۲ قطر اختصاص داد.

این نشریه معتبر قطری در این گزارش نوشت: 
استقبال درخشانی از بلیت فروشی مسابقات جام 
جهانی ۲0۲۲ قطر شــده و در ۲۴ ســاعت اول 

بلیت فروشــی رکوردی بزرگ ثبت شده اســت.فوتبال دوستان جهان در ۲۴ ساعت اول آغاز 
بلیت فروشــی این تورنمت فوتبالی بیش از 1.۲ میلیون درخواست برای خرید بلیت بازی ها 
داشتند.طبق گزارش نشریه قطری 1۴0 هزار نفر خواهان خرید بلیت دیدار فینال جام جهانی 

و 80 هزار نفر خواهان خرید بلیت بازی افتتاحیه جام جهانی ۲0۲۲ شدند.
بقیه درخواســت ها نیز در مراحل دیگر بوده است. جام جهانی فوتبال ۲0۲۲ بیست و دومین 
دوره جام جهانی فوتبال است که از ۲1 نوامبر تا 18 دسامبر ۲0۲۲ )30 آبان تا ۲7 آذر 1۴01( 
در قطر برگزار خواهد شــد. این اولین جام جهانی اســت که در خاورمیانه و یک کشور عربی 
برگزار می شود.تیم ملی کشورمان در مسیر جام جهانی ۲0۲۲ قرار است در تاریخ 7 بهمن در 
ورزشــگاه آزادی به مصاف عراق برود و در صورت برد در این بازی صعودش به جام جهانی 

قطعی می شود.

 اسکوچیچ: هدفمان فقط صعود به جام جهانی نیست
ســرمربی تیم ملی فوتبال گفت: ما همیشه برد می خواهیم 
و هدفمان فقــط صعود به جام جهانی نیســت و به اهداف 

بزرگتری فکر می کنیم.
به گزارش فارس، دراگان اسکوچیچ درمورد شرایط تیم ملی 
فوتبال اظهارداشــت: دوســال قبل که کار را شروع کردیم، 
اوضاع ســختی بود  و فشــار زیادی روی تیم وجود داشت. 
موضــوع میزبانی بــود که از ما گرفتند و مجبور شــدیم به 
بحرین برویم. در مجموع هیچ جایی برای اشــتباه نداشتیم. 
همیشــه نگران بودیم که اتفاقی برای بازیکنان بیفتد. الان 
هم نگران این هســتیم که بازیکنان سالم به اردو برسند یا 
نه. تمرکز کردیم و با قدرت جلو رفتیم و واقعا از این موضوع 

خوشحالم که ثبات تیمی را حفظ کردیم.
*یک قدم با جام جهانی فاصله داریم اما بازیکنان نباید 

ساده انگاری کنند
وی افزود: در این ۲ ســال مشکلات زیادی هم داشتیم، اما 
گوش مان بدهکار این حرف ها نبود و کار خودمان را انجام 
دادیم و الان فقط یک قدم تــا جام جهانی داریم. بازیکنان 
نباید فکر کنند که همه چیز تمام شده و ساده انگاری کنند.

*بازیکنان تیم ملی فشار زیادی را تحمل کردند
ســرمربی تیم ملی فوتبال تاکید کرد: این ۲ ســال کارهای 
راحتی انجام نشــده و خدا هم به ما کمک کرده است. کلید 
موفقیــت ما این بود که  ایمان و تمرکزمان به موفقیت هیچ 
وقت خدشه دار نشد. در بحرین  یک امتیاز هم نمی توانستیم 
از دســت دهیم و در اردن و لبنان هم به همین شکل بود و 

بازیکنان فشار زیادی را تحمل کردند.
*مشکلاتی در بخش آمادگی جسمانی بازیکنان، پرونده 

ویلموتس و حتی آنالیز داشتیم
اســکوچیچ با اشــاره به اینکه موضوعات دیگر هم بود که 
ما را اذیت کرد،  گفت: آمادگی جســمانی بازیکنان، پرونده 
ویلموتس هم بود و حتی برای آنالیز هم مشــکل داشــتیم. 
امیدوارم مشــکلات آرام آرام حل شــود. شــنیدیم رئیس 
فدراسیون با وزیر ورزش جلسه داشت تا مشکلات حل شود، 
چون شــرکت کردن در جام جهانی و حضور در این رویداد 

برای مردم و بازیکنان خیلی مهم است.
*امیدوارم از حضور تماشاگران در دو بازی پیش رو 

استفاده کنیم
وی در مورد کرونا و نبود تماشــاگران در ورزشــگاه گفت: 
این موضوع هم ســخت بود. مــا روی دور برد بودیم و نمی 
توانستیم  شــادی مردم را احساس کنیم، چون آنها در خانه 
بودند.  فوتبال بدون تماشــاگر بی معنی است و امیدورام از 
حضــور آنها در دو بازی پیش رو اســتفاده کنیم . تیم ملی از 
باشگاه متفاوت است و ما هم از این موضوع با خبریم و واقعا 

دلمان می خواهد  هواداران باشند.

*تعجب کردم که چطور استقلال در فیفا دی قرار است 
بازی کند

ســرمربی تیم ملی در مورد فشــردگی تقویم و ناراحتی اش 
از بازی اســتقلال گفت: فکر نمی کنم این برای ما مشکلی 
ایجاد کند، موضوع من هم مخالفت با بازی آنها نبود. 17 نفر 
بازیکنان این تیم کرونا گرفته بودند و این اطلاعات به دست 
من رســید که نمی توانم از آنها دعوت کنم، اما بعد فهمیدم 
که می خواهند بازی کنند و باعث تعجب شــد که چطور در 
فیفا دی قرار است این اتفاق بیفتد. این کار باعث خطر برای 

سایر باشگاه ها هم هست.
*اجازه نمی دهم بازیکنان با خیال راحت در این دو دیدار 

تیم ملی قدم بگذارند
اســکوچیچ در مورد  اینکه احتمــال دارد بعد از صعود به دو 
بازی آخر به چشــم بازی تدارکاتی نگاه کنید، گفت: خیر، ما 
همیشــه باید در تیم ملی انگیزه های جدید پیدا کنیم، چون 
مســؤلیت سنگینی داریم و دلم می خواهد بازیکنان از سهل 

انــگاری فاصله بگیرند و اجازه نمی دهم کســی با خیال 
راحت پا بــه این دو بازی بگذارند. ما همیشــه برد می 
خواهیم و هدفمان فقط صعود به جام جهانی نیست و به 

اهداف بزرگتری فکر می کنیم.
* از القابی مانند دلال که به من می گویند، گلایه دارم

وی در مورد اینکه از برخی مســائلی که مطرح 
می شود، گلایه دارم، گفت: از القابی مانند 

دلال که به من می گویند، گلایه دارم. 
همه باشــگاه ها و بازیکنان  برای 
ما یکسان هســتند و تفاوتی قائل 
نمی شویم. چند روز پیش شنیدم 
یک بازیکن گفتــه  بود دعوت 
باز  فنی  به مســائل  نشدنش 
دعوت  قطعا  امــا  نمی گردد، 
شدن یا نشــدن هر بازیکنی 
فقط فنی است. این را شفاف 

می گویم که همــه تصمیمات 
فنی با خــودم اســت و اگر این 

قدرت را نداشــته باشم، یک روز هم  
در اینجا نمی مانم. شاید اشتباهاتی هم 
داشته باشــم، اما هیچ کس نمی تواند 

مرا تحت تاثیر قرار دهد و بخرد.
*فدراسیون می تواند از دژاگه و 

شجاعی در شرایط مناسبی تقدیر کند
سرمربی تیم ملی فوتبال در مورد گلایه 

های اشکان دژاگه عنوان کرد: من با خود 
او صحبت کردم و گفت به نظرم بهترین 

بازیکن  10 ســال اخیر ایران بوده، امــا الان که من آمدم 
زمان تغییرات است. به شجاعی هم گفتم زندگی شرایطش 
تغییــر می کند و تیم ملی هم همینطور اســت. من خودم با 
آنهــا صحبت کردم و گفتم که چقدر برایشــان احترام قائل 
هستم. به نظرم فدراسیون می تواند از آنها در شرایط مناسب 

تقدیر کند.
*با سبک بازی غفوری و رضاییان مشکل دارم

اسکوچیچ در مورد اینکه وریا غفوری گفته بود دلایل دعوت 
نشــدن فنی نیست، عنوان کرد: احترام زیادی به استقلال و 
پرسپولیس قائل هســت، اما من سرمربی تیم ملی هستم و 
تمرکزم روی مســائل دفاعی است. وریا  الان 35 سال سن 
دارد و گفته بود که در هر بازی 10، 11 کیلومتر می دود، اما 
این برای من مهم نیست، بلکه کارهای دفاعی اهمیت دارد. 
من وریا غفوری و بازی اش را بهتر از خودش می شناســم و 

دعوت نشدنش هم فقط ورزشی و فنی است.
وی ادامه داد: زمانی با ســرمربی ژاپن صحبت 
می کردیم بــه من گفت تو ســرمربی تیم 
ملی هســتی و نمی توانــی همه را راضی 
نگهداری. بنابراین مشــکل شخصی با وریا 
یا مثلا رامین رضاییان ندارم، بلکه مشکلم 
با ســبک بازی آنها است و پای حرفم هم 

می مانم.
*تصمیمات فنی را به تنهایی می گیرم 

و سفارشی کار نمی کنم
وی  در مــورد اینکه آیــا مربی ای 
هست که به او بازیکن پیشنهاد کند 
یا خیر، گفت: ما با مربیان در تماس 
هستیم و تبادل نظر می کنیم، اما تمام 
تصمیمات فنی را به تنهایی می گیرم و 
اینطور نیست که بگویند فلان بازیکن 

را دعوت کنم.
* کنار گذاشتن بازیکن در تیم ملی به 
خاطر مسائل شخصیتی اتفاق افتاده 

است
سرمربی تیم ملی در پاسخ به این سوال 
که آیا شده بازیکنی را به خاطر مسائل 
شخصیتی دعوت نکند یا کنار بگذارد، 
اظهار داشــت: بله پیش آمده اســت، 
چون بعد شــخصیتی هم مهم است. 
حساســیت دارم که بازیکنی رفتاری 
دور از شــان انجام ندهد، اما اینطور 
نبوده که به خاطر یک اشتباه تلافی 
کنم. بازیکنان همگی جوان هستند و 

ممکن است اشــتباه  کنند، اما وقتی صحبت از تیم ملی می 
شود باید مسؤلیت پذیر باشیم و 3 برابر روی رفتارمان کنترل 
داشته باشــیم، تیم ملی جای هر رفتاری نیست. در مجموع 

می توانم بگویم همه ما انسان هستیم.
* نظرم سیاه و سفید نیست و در محدوده خاکستری 

است
وی در مــورد اینکه قبول دارید تیم ملی نباید بازیکن محور 
باشــد، تاکید کرد: همه تیم ها نیاز به فوق ســتاره دارند، اما 
فوق ستاره ها هم باید بدانند که نمی توانند بدون کمک بقیه 
کاری انجام دهند. ما در تمام مســیری که پیش رفتیم حتی 
نفر ۲5 ام لیســت تیم ملی هم برای ما اهمیت داشته است. 
 نظر من زیاد ســیاه و سفید نیســت و در محدوه خاکستری 

قرار دارم.
*استقلالی ها را به خاطر کرونا به تیم ملی دعوت نمی 

کنیم
وی در مورد اینکه چرا به بازیکنان جوانتر اســتقلال اعتماد 
نمــی کنید، تاکید کــرد: ما دعوت از بازیکنــان جوان را در 
عمل نشان دادیم و نمونه اش یاسین سلمانی است. در مورد 
استقلال هم به خاطر کرونایی شدن آنها نمی توانیم در این 

اردو استفاده  کنیم.
*برخی کلمات فارسی در جلسات سلاح پنهان من است

اســکوچیچ در مورد اینکه چقدر فارسی بلد است، گفت: چند 
کلمه ای یاد گرفتم و بیشتر نشد. شاید وقتی شما به کشوری 
می روید فکر نمی کنید که مدت زیادی حصور داشته باشید، 
اما برای من در ایران بیشــتر شد. در این مدت هم به دلیل 
تحصیل در مقطع کارشناســی ارشد کمتر فرصت یادگیری 
فارسی را داشتم. البته برخی کلمات را می فهمم و می تواند 
ســلاح پنهان من در جلسات باشد که وقتی فارسی صحبت 

می کنند، متوجه شوم.
وی در مورد اینکه آیا این ســلاح پنهان توصیه برانکو بوده 

است یا خیر، گفت: نه توصیه او نبوده است.
*لیست جدید تیم ملی بازیکن جدید دارد اما خیلی 

متفاوت نخواهد بود
اســکوچیچ در مورد اینکه فوتبال ما پتانسیل معرفی نفرات 
جدید را دارد یا خیر عنوان کرد: باشگاه ها با بازیکنان بیشتر 
در ارتباط هســتند  تا من. باید با همدیگــر کمک کنیم که 
شرایط بهتر شود. در لیست جدید هم بازیکن جدید خواهیم 
داشــت،  اما زیاید متفــاوت نخواهد بود. همیشــه تمرکزم 
روی این اســت که به نفرات جدید میدان بدهم. در مجموع 
فکر می کنم کیفیت لیگ نســبت به چند ســال گذشته افت 
کرده اســت که البته کرونا و نبود تماشــاگران هم بی دلیل 
نبوده اســت. بازیکنان ایرانی احساسی هستند و همین نبود 

تماشاگران  روی کار آنها تاثیر دارد.

 هفته شانزدهم لیگ برتر

 پرسپولیس و فولاد؛ دوئل قبل از سوپرجام
هفته شانزدهم لیگ برتر روز شنبه با انجام 
دو مسابقه در تهران و کرمان آغاز می شود، 
و  است  خوزستان  فولاد  میزبان  پرسپولیس 

سپاهان به مصاف مس رفسنجان می رود.
، مسابقات اولین هفته از دور برگشت لیگ 
دوشنبه  و  یکشنبه  شنبه،  روز  سه  در  برتر 
آن  از  بعد  و  می شود  برگزار  چهارشنبه  و 
تعطیل  روز   30 حدود  برتر  لیگ  مسابقات 
خواهد بود. البته اولین باز ی های دور برگشت 
با حواشی زیادی همراه بود از کرونایی شدن 
بازیکنان استقلال تا حواشی مدیریتی باشگاه 
گل  یحیی  استعفای  شایعه  و  پرسپولیس 
اینکه  دیگر  توجه  قابل  نکات  از  محمدی، 
در  مناسب  گل  تفاضل  دلیل  به  استقلال 
هفته شانزدهم حتی اگر پیروز نشود هم به 

احتمال فراوان صدرنشین خواهد ماند.
نگاهی به سه بازی امروز می اندازیم؛

مس رفسنجان - سپاهان ؛ پایان ناکامی 
زردپوشان؟

و  امتیاز   ۲3 با  را  رفت  دور  رفسنجان  مس 
پایان  به  لیگ  پنجم  پله  روی  گرفتن  قرار 
تیم  این  برای  آبرومند  رتبه ای  که  رساند 
 ۲۹ اگرچه  سپاهان  اما  می شود  محسوب 
لیگ  جدول  سوم  پله  روی  و  دارد  امتیاز 
تیم راضی  از شرایط  اما هوادارانش  ایستاده 

نیستند. حذف سپاهان مقابل آلومینیوم اراک 
ناراحتی  و  عصبانیت  این  حذفی  جام  در 
هواداران  از  برخی  حتی  و  کرده  بیشتر  را 
خواهان ایجاد تغییر در کادرفنی تیم شده اند! 
دو  با  می گوید  کیا  نوید  محرم  حال  این  با 
باخت از سپاهان جدا نخواهد شد و قطعا او 
نیم  تعطیلات  از  قبل  بازی  آخرین  در  باید 
تقدیم  تیمش  هواداران  به  امتیاز  سه  فصل 
کند وگرنه شرایط ممکن است طور دیگری 

برای او رقم بخورد.
زردپوشان اصفهانی در سه مسابقه آخر لیگ 
سپاهان  را  رفت  بازی  نشده اند.  بازنده  برتر 
۲ بر صفر برد اما حالا شرایط دو تیم کاملا 
متفاوت است. ضمن اینکه سپاهان بازیکنان 
هنوز  اما  دارد  اختیار  در  خوبی  امکانات  و 
نتوانسته در حد نام این باشگاه نتیجه بگیرد. 
در 1۲0  جام حذفی  در  رفسنجان هم  مس 
پدیده عبور کرد و  از سد  با یک گل  دقیقه 

شاید خستگی تنها مشکل مسی ها باشد. 
پرسپولیس- فولاد؛ دوئل قبل از سوپرجام

پرسپولیس دور رفت را فقط با سه امتیاز کمتر 
از استقلال به پایان رساند  و روی پله دوم 
ایستاد البته اگر رای کمیته انضباطی در مورد 
استقلال  مقابل  گل گهر  انضباطی  شکست 
تغییر کند فاصله دو تیم قرمز و آبی پایتخت 

کمتر خواهد شد. پرسپولیس قهرمان 5 دوره 
لیگ برتر در این فصل سعی کرد در زمینه 
نظر  از  اما  باشد  نداشته  زیادی  نوسان  فنی 
مدیریتی حواشی این باشگاه فراوان و پررنگ 
مدیرعامل  سه   1۴00 سال  همین  در  بود. 
باشگاه پرسپولیس به خود دیده و اکنون نیز 
باشگاه سایپا  اسبق  مدیرعامل  درویش  رضا 
سکان مدیریتی پرسپولیس را برعهده گرفته 
بدقولی های  از  بازیکنان  حال  این  با  است 
پرداخت  جهت  در  باشگاه  قبلی  مدیران 
هستند.  ناراحت  بسیار  مطالبات شان  نشدن 
هرچند پرسپولیس در جام حذفی با سه گل 
شرایط  با  تا  داد  شکست  را  آهن  ذوب  تیم 
فنی ایده آل به مصاف فولاد خوزستان بیاید 
این  از  بعد  است  ممکن  که  شده  شایعه  اما 
سرمربیگری  از  گل محمدی  یحیی  مسابقه 
پرسپولیس استعفا بدهد زیرا مشکلات مالی 

حل نشده است.
و  امتیاز  با ۲1  را  رفت  دور  فولاد خوزستان 
رتبه هفتمی به پایان رساند البته جواد نکونام 
نداشت  حضور  تیم  این  در  فصل  ابتدای  از 
سرمربی  ویسی  عبدالله  کوتاه  مقعطی  در  و 
فولاد شد که در همان بازی اول سه بر یک 
اکنون  کرد!  واگذار  پرسپولیس  به  را  ی  باز 
جواد نکونام به این تیم آمده و هفته گذشته 

مقابل  ناباوری  کمال  در  حذفی  جام  در  نیز 
گردونه  از  و  خورد  شکست  کرمان  مس 
رقابت ها کنار رفت. فولاد که قهرمان فصل 
با  زودهنگام  وداعی  بود  حذفی  جام  گذشته 
جام داشت و حالا در این بازی می خواهد به 

نوعی جبران مافات کند.
قالب  در  بهمن   18 است  قرار  مسابقه  این 
سوپرجام تکرار شود! مسابقه ای که برنده اش 
یک جام قهرمانی به خانه می برد اما شاید در 
سرمربی  محمدی  گل  یحیی  دیگر  روز  آن 
در  قطعا  فولادی ها  نباشد!  پرسپولیس  تیم 
این بازی محتاط تر از همیشه بازی می کنند 
بازی  شکست  دوباره  آزادی  ورزشگاه  در  تا 
رفت تکرار نشود. مسابقه ای که ممکن است 

شام آخر گل محمدی با پرسپولیس باشد.
هوادار - استقلال؛ شاید وقتی دیگر!

شرایط  دلیل  به  تیم  دو  مسابقه  برگزاری 
چهارشنبه  روز  به  ها  استقلالی  کرونایی 
رضا  بازی  این  در  حال  هر  به  شد.  موکول 
عنایتی میزبان استقلال تیم سابق خود است. 
برتر  لیگ  در  اش  مسابقه  اولین  در  هوادار 
وجود  با  و  کرد  بازی  استقلال  روی  روبه 
تیم  این  خورد.  شکست  خوب  بازی  ارایه 
1۴ امتیازی در رده دوازدهم جدول ایستاده 
کند.  بازی  فصل  نیم  قهرمان  مقابل  باید  و 

به  را  رفت  دور  متوالی  باخت  دو  با  هوادار 
نوار  این  خواهد  می  اکنون  و  رساند  پایان 

باخت ها را قطع کند.
برنامه مسابقات هفته شانزدهم لیگ برتر؛

شنبه 2 بهمن
مس رفســنجان-فولاد مبارکه ســپاهان – 
ساعت 15- ورزشگاه شهدای مس رفسنجان

پرســپولیس-فولاد خوزستان– ساعت 17- 
ورزشگاه آزادی  تهران

یکشنبه 3 بهمن
نفت مسجد سلیمان-پیکان تهران– ساعت 
15- ورزشــگاه شهید بهنام محمدی مسجد 

سلیمان
تبریز-گل گهر ســیرجان– ساعت  تراکتور 

15- ورزشگاه بنیان دیزل تبریز
آبادان–  نفت  اصفهان-صنعــت  آهن  ذوب 

ساعت 15- ورزشگاه فولادشهر فولادشهر
آلومینیوم اراک-پدیده مشهد– ساعت 15- 

ورزشگاه امام خمینی)ره( اراک
دوشنبه 4 بهمن

فجر سپاســی شیراز- نســاجی مازندران– 
ساعت 15- ورزشگاه حافظیه شیراز

چهارشنبه 6 بهمن
هــوادار تهران-اســتقلال– ســاعت 17 - 

ورزشگاه انقلاب کرج

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶۲71003180 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقای قاسـم برسـلانی 
فرزنـد نصـرت اله بشـماره شناسـنامه551۹۹ صادره از مشـهد در ششـدانگ یک باب 
سـاختمان  بـه مسـاحت  ۹5/70 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک باقیمانـده3۲  فرعـی 
از 15 اصلـی بخـش  ۹ واقـع در مشـهد  مهرآبـاد  عبـادت ۹ پـلاک 1 متعلـق بـه 
خـود متقاضـی ) سـهم مشـاعی ( محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از 
اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند 
مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهد شـد. م.الـف۴37 تاریخ انتشـار نوبت اول: 

1۴00/11/۲. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/11/17
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)10/25(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 
13۹0/0۹/۲0 امـلاک متقاضیانـی کـه در هیـات موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر در واحـد ثبتی نیشـابور مورد رسـیدگی و تصرفـات مالکانه و بلامعـارض انان 
محـرز و رای لازم صـادر گردیـده اسـت جهت اطلاع عموم به شـرح ذیـل اگهی می 
گـردد. امـلاک متقاضایـان واقـع در حـوزه ثبتی نیشـابور بخش ۲ پـلاک ۲31 اصلی 
الـف( ۹7 فرعـی اقـای حسـن جعفـری  فرزنـد محمـد کاظـم  نسـبت به ششـدانگ 
یکبـاب مغـازه  بـه مسـاحت 3۴/۶5 مترمربـع واقع در اراضـی مرتضی آبـاد خریداری 
از مالـک رسـمی خانـم نرگـس اکرامـی نیـا و آقـای محمـد تکـه  برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶005008583.ب( ۹7 فرعـی خانـم نرگـس اکرامـی نیـا   فرزند حسـین  
نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 138/35 مترمربع واقع در اراضی 
مرتضـی  آبـاد خریـداری از مالک رسـمی آقای محمـد تکه و  محل مالکیت مشـاعی 
متقاضـی برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶00500858۴.لـذا بموجـب مـاده 3 قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 
ائیـن نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند معترض 
بایـد ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبت محل 
تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه حکم قطعـی دادگاه 
اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یا معتـرض گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه 
صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به 
دادگاه نیسـت بدیهـی اسـت برابـر مـاده 13 ائیـن نامـه مذکـور در مـورد قسـمتی از 
املاکـی کـه قبـلا اظهارنامـه ثبتـی پذیرفته نشـده واحـد ثبتی بـا رای هیـات پس از 
تنظیـم اظهارنامـه حـاوی تحدیـد حـدود مراتـب را در اولیـن اگهـی نوبتـی و تحدید 
حـدود بصـورت همزمـان بـه اطـلاع عموم می رسـاند و نسـبت به امـلاک در جریان 
و فاقـد سـابقه تحدیـد حـدود واحـد ثبتی اگهـی تحدید حـدود را بصـورت اختصاصی 
منتشـر مـی نمایـد. تاریـخ انتشـار نوبـت اول 1۴00/11/0۲ تاریـخ انتشـار نوبت دوم 

1۴00/11/17   م الـف ۹۲0
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور



8
شنبه2بهمن1400/   سال سوم  /   شماره 1127

Vol.3.No.1127/ January.21.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com وز

مر
ح ا

صب
ی 

وال
ح

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888
دفتر خراسان شمالی: 05832259018

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

گام مهم دیگر در حوزه پزشکی؛
پیوند موفقیت آمیز »کلیه« خوک روی انسان

جراحان دانشــگاه آلاباما در بیرمنگام آمریکا روز پنجشــنبه گزارش دادند که برای 
اولین بار موفق به پیوند کلیه های یک خوک اصلاح شده به روش ژنتیکی به شکم 

یک مرد مرگ مغزی 57 ساله شده اند. 
به گزارش ایســنا، جراحان دانشــگاه آلاباما در بیرمینگام اخیرا با موفقیت دو کلیه 
خــوک را به بدن یک مرد مرگ مغزی شــده آلابامایی پیونــد زدند و این در حالی 
اســت که دو هفتــه پیش محققان قلب یک خوک را به بــدن یک مرد اهل ایالت 
مریلند پیوند زده بودند. حال جراحان آمریکایی با موفقیت دو کلیه خوک را به »جیم 
پارســونز« 57 ســاله پیوند زدند که این کار گام مهم دیگری در عرصه پزشکی در 

جهان به شمار می رود.
اگرچه پیوند عضو از حیوانات به انسان موضوع بحث برانگیزی است، اما نظرسنجی ها 
نشــان داده که اگر چنین فناوری به صورت گسترده در دسترس قرار بگیرد، بیشتر 
افراد آن را خواهند پذیرفت. دهه هاست محققان بر روی امکان استفاده از اندام های 
حیوانــی برای پیوند مطالعه می کنند، اما تنها مشــکلی که بــا آن در این راه مواجه 
بوده انــد، چگونگی جلوگیــری از رد فوری پیوند هنگام پیوند به بدن انســان بوده 
است؛ اما چندی پیش محققان این نظریه را مطرح کردند که حذف ژن خوک برای 

یک کربوهیدرات)یک مولکول قند یا 
گلیکان به نام آلفا گال( که باعث رد 
شــدن پیوند می شود، از این مشکل 

جلوگیری می کند.
دیلی میل در این باره نوشت: »جیم 
پارســونز« 57 ســاله از هانتسویل، 
آلاباما در ماه سپتامبر پس از آسیب 
و ضربــه ای که به ســر او در حین 
وارد شد، دچار  موتورسواری  مسابقه 
مرگ مغزی شــد و بنابراین رسما او 
یک فرد فوت شــده است.محققان 
تنها  بیرمینگام  در  آلاباما  دانشــگاه 
چهــار روز بعــد از آن اتفاق و پس 
از صحبت با خانــواده او، در تدارک 
انجام این عمل پیوند بودند.طی این 

عمل کلیه های خود »پارسونز« در حالی که خون هنوز در آنها در گردش بود و قبل 
از اینکه دو عضو اهدا شــده از خوک اصلاح شــده به روش ژنتیکی به او پیوند داده 
شــود، برداشته شدند.کلیه های خوک پیوندی خون را فیلتر کردند، ادرار تولید کردند 
و مهمتر از همه، بلافاصله توســط بدن او رد نشــدند. هر دو عضو تا سه روز پس از 
 ،)Jayme Locke( »پیوند همچنان عملکرد صحیحی داشــتند. دکتر »جیم لاک
جراح اصلی این مطالعــه گفت که مراحل این عمل همانند مراحل یک عمل پیوند 
انسان به انسان بوده است.در میان پزشکانی که طی این عمل به دکتر »جیم لاک« 
 )Babak Orandi( »جراح اصلی این مطالعه کمک کردند، نام دکتر »بابک اوراندی
نیز نوشته شده است. بابک اوراندی جراح پیوند شکم و استادیار جراحی در دانشگاه 
آلاباما در بیرمنگام اســت.نتایج نشان می دهد که چگونه عمل »پیوند از گونه ای به 
گونه دیگر«)xenotransplantation( می تواند بحران کمبود عضو در سراسر جهان 
را برطرف کند.آناتومی و فیزیولوژی قلب خوک ها شــبیه به انسان است، بنابراین از 

آنها به عنوان مدلی برای توسعه درمان های جدید استفاده می شود.

»پارســونز« در مرکز اهداء عضــو در آلاباما ثبت نام کرده بود. او آرزو داشــت که 
اعضــای بدنش پس از مرگش به دیگران کمک کنند، اما اعضای بدنش برای اهدا 
مناســب نبود. خانواده او به پزشکان دانشگاه آلاباما در بیرمینگام اجازه دادند تا او را 

روی دستگاه تنفس مصنوعی نگه دارند تا بدنش در طول مطالعه کار کند.
»جولی اوهارا« همسر ســابق »پارسونز« گفت: »جیم« می خواست با مرگ خود تا 
آنجا که می توانســت مردم را نجات دهد و چون می دانســت که با این کار می تواند 
جــان هزاران و هزاران نفر را با این کار نجات دهد، هیچ تردیدی نداشــت. رؤیای 
ما این اســت که هیچ فرد دیگری در انتظار یک کلیــه فوت نکند و حال می دانیم 
که »جیم« بســیار خشنود اســت که مرگ او می تواند امید زیادی را در دل دیگران 

زنده کند.
طی این پروسه کلیه های خود »پارسونز« برداشته شد و دو کلیه خوک که به روش 
ژنتیکی اصلاح شــده بودند، به بدن او پیوند زده شدند. در حال حاضر، بیش از 800 
هزار آمریکایی با نارســایی کلیوی زندگی می کنند و اکثر آنها هرگز به لیست انتظار 

راه پیدا نمی کنند، زیرا اندام های کمی برای پیوند در دسترس هستند.
اگرچه دیالیز می تواند کیفیت زندگی را برای مدتی حفظ کند، اما پیوند عضو، کیفیت 
بهتــر و عمــر طولانی تری  زندگی 
را برای افــراد به ارمغــان می آورد.
در اوایل این مــاه میلادی جاری در 
اولین جراحی در نوع خود، یک بیمار 
57 ســاله با بیمــاری لاعلاج قلبی، 
پیوند موفقیت آمیزی داشــت و قلب 
یک خوک به بدن او پیوند زده شــد. 
 David(»این بیمار کــه »دیوید بنت
Bennett( نام دارد و ســاکن مریلند 
است، به دقت طی روزها و هفته های 
آینــده تحــت نظــر خواهد بــود تا 
مشخص شــود که آیا عضو پیوندی 
زندگی  نجات  برای  فوایدی  می تواند 
او داشــته باشد یا خیر. »دیوید بنت« 
اولین بیمــار در جهان بود که از یک 
خوک اصلاح شــده ژنتیکی پیوند قلب دریافت کرد.در همین حال، در اکتبر ســال 
گذشــته میلادی، جراحان در نیویورک با موفقیت یــک کلیه خوک دیگر را قبل از 
اینکه بیمار را از حالت پشــتیبانی خارج کننــد، به آن پیوند زدند. این عمل در مرکز 
پزشــکی »NYU Langone Health« توسط گروهی از جراحان انجام شد.اهدای 
عضو از حیوان به انســان مدت ها اســت که یکی از اهداف پزشکی بوده است. یک 
مورد از چالش های زیادی که محققان با آن روبه رو هســتند، این اســت که اندام 
شبیه ترین پستانداران به انسان نیز تفاوت های نامحسوس، اما مهمی با اندام انسان 
دارند. این تفاوت کوچک باعث پس زده شدن این اندام ها توسط بدن انسان پس از 
انجام عمل پیوند عضو می شود.یکی از محدودیت های اصلی پیوند عضو از خوک به 
انسان آن است که خوک ها به طور طبیعی قندی به نام آلفا-گال)alpha-gal( تولید 
می کنند که در بدن انسان ایجاد نمی شود، اما خوک هایی که توسط محققان دانشگاه 
نیویورک مورد استفاده قرار گرفتند، از نظر ژنتیکی مهندسی شده بودند تا این قند را 

تولید نکنند و پیوند آنها به انسان از نظر تئوری ایمن باشد.

تحصیل آسان با نان اضافه و 
سس!

وحید حاج سعیدی
این روزهای ســرد زمستانی که مسئولان پرحرارت و و پرگاز در 
حال آچارکشــی طرح سوفسطایی رتبه بندی فرهنگیان هستند و 
سه گانه دولت ، مجلس و شورای نگهبان در حال پاسکاری این 
ایونت یا رویداد بزرگ مالی هستد، این لابلا جماعتی در تلاشند 
سطح سواد آکادمیک ما را به صورت پلکانی و آفرودی بالا ببرند!
حقیقتاً وقتــی در مقولاتی چون آرایش منطقه ای چهره ، اعمال 
جراحی زیبایی، تعداد دســتگاه های پوز و کارت بانکی، مصرف 
آنتی بیوتیک، نوشــابه، شــکر، نمک حامل های انرژی و ... در 
سطح جهانی دارای رنکینگ قابل اعتنایی هستیم، صورت خوشی 
ندارد در زمینه مدرک تحصیلی و ســواد آکادمیک در رده بندی 

جهانی اول تا سوم نباشیم!
در همین راســتا عده ای از عزیزان دســت به کار شدند و با راه 
انداختن دانشــگاه های زیر پله ای و تراســی، مقدمات تحصیل 
آســان با نان اضافه و سس فرانســوی را فراهم کردند. از وزیر 
علوم تحقیقات و فن آوری پنهان نیست از شما چه پنهان، دیروز 
پیامکــی دریافت کردیم با این مضمون: تحصیل شــاغلین ویژه 
شاغلین؛ کاردانی و کارشناســی، بدون حضور در کلاس! ارسال 

عدد 8
ملاحظه فرمودید؟! یعنی شما تا کسب مدرک تحصیلی آکادمیک 

فقط هشت عدد فاصله دارید!
البته دوســتان در جریان هســتند که ایرانی ها در بحث سواد و 
اطلاعات علمی مشکل خاصی ندارند و در باب هر موضوعی توان 
ارائه انواع و اقسام تحلیل های علمی - تخیلی را دارند! حالا می 
خواهد »پیچیده ترین منیفست های سیاسی و اقتصادی جهانی« 
باشــد یا گلاب رویتان مقوله »عرق ســوز شدن رانندگان خطی 

دروازه دولاب - بازار!«
خلاصه کسی کم نمی آورد. اما حقیقت امر پای مدرک تحصیلی 
آکادمیک در میان اســت که دو روز دیگر یونسکو و سازمان ملل 

و ...  مثل داستان  AFC به ما گیر ندهند!
در ضمــن همانطور که در متن پیامک مشــاهده فرمودید جهت 
اخذ اینگونه مدارک، تحصیلــی رویم به دیوار ، نیاز به حضور در 
کلاس و شــرکت در امتحان و زبانــم لال درس خواندن و این 
دست مســخره بازی های رایج نیست! می ماند یک مختصری 
کار تحقیقاتی که هر کافی نتی مراجعه کنید مشــکل تان را حل 
می کند و چندرغاز شــهریه که با یک وام قرض الحســنه کوتاه 

مدت ردیف است!
فقط خدا کند با این مدل درس خواندن و سیاست های تشویقی 
آفــرودی، همانطور کــه پرونده های قضایی ما بــا پرونده های 
قضایی هند یک میلیاردی برابر شــده است، مدارک تحصیلی ما 

مثل تعداد کارت های بانکی مان نشود!

طنز

دسـتبند  یـک  تازگـی  بـه  محققـان 
قـادر  کـه  داده انـد  توسـعه  هوشـمند 
اسـت فشـار خـون افـراد را درحالت های 

کنـد.  ردیابـی  مختلـف 
بـه  محققـان  دیلی میـل،  گـزارش  بـه   
تازگـی یـک دسـتبند هوشـمند توسـعه 
داده انـد که قادر اسـت فشـار خـون افراد 
کنـد. ردیابـی  مختلـف  درحالت هـای  را 

پونـدی کـه  ایـن دسـتگاه شـیک 1۹۹ 
فشـار خـون را بـه صـورت ۲۴ سـاعته 
نظـارت می کنـد و افـراد در معرض خطر 
می توانـد  می کنـد،  شناسـایی  را  سـکته 
یـک »تغییـر مهـم« در عرصـه پزشـکی 

. شد با
ایـن دسـتگاه قـادر اسـت گزارش هـای 
لازم مربـوط بـه فشـارخون افـراد را بـه 
پزشـکان ارائـه دهـد. مانیتور فشـار خون 
خانگی »Aktiia« یک دسـتبند هوشـمند 
بسـته  مـچ  روی  کـه  اسـت  کوچـک 
نـوری  حسـگرهای  دارای  و  می شـود 
اسـت کـه مـی تواند فشـار خون افـراد را 

در شـب و روز ردیابـی کنـد.
ادعـا  دسـتبند  ایـن  دهنـدگان  توسـعه 
می توانـد  آنهـا  محصـول  می کننـد،  

ایسـتاده،  حالـت  در  را  خـون  فشـار 
خـواب  حتـی  یـا  دراز کشـیده  نشسـته، 
طریـق   ایـن  از  و  کنـد  ردیابـی  عمیـق 
 بـه مبـارزه بـا فشـار خـون بـالا کمـک 

کند.
این شـرکت مستقر در سـوئیس 15 سال 
پیـش کار بـر روی نظارت بر فشـار خون 
بـا اسـتفاده از حسـگرهای نـوری را آغاز 
کـرد و آماده بود آن را در بهار ۲0۲1 وارد 
بـازار کند.  این دسـتگاهبه جای اسـتفاده 
از هـوش مصنوعـی بـرای »پیش بینـی« 
سـطح فشـار خـون، از پردازش سـیگنال 
بـرای اندازه گیـری واقعی بر اسـاس خط 

پایـه اسـتفاده می کند.
جملـه  از  بـالا  جمعیـت  بـا  کشـورهایی 
چیـن، هنـد، ایـالات متحـده، روسـیه و 
ابتـلا  میـزان  بیشـترین  دارای  اندونـزی 
بـه فشـار خون بـالا بین سـایر کشـورها 
هسـتند و بـر اسـاس آمارها، بیش از سـه 
و نیـم میلیـارد از جمعیـت مـردم جهـان 
در آسـتانه فشـار خـون بـالا قـرار دارند و 
در حـدود 870 میلیون انسـان در سراسـر 
جهـان دارای بیمـاری فشـار خـون بـالا 

 . هستند

دستبند هوشمندی که فشار خون شما را ردیابی می کند 


